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1.1 Algemene 

beschouwingen
7

513 bomen, waarvan er 500 zijn uitgedeeld aan inwoners: Zijn die 500 daadwerkelijk 

geplant? Heeft u zelf slechts 13 bomen extra geplant?

De 513 geplante bomen zijn alle extra bomen, dus buiten de reguliere vervanging en 

herplant. 87 Bomen zijn in de openbare ruimte aangeplant en 426 bomen zijn 

uitgedeeld aan inwoners.

LO-RK Bart Heller

2 DH 2 Levendige stad 33

23 % van de inwoners is bekend met het culturele aanbod in 2022. Waarom is dit  % zo 

laag? Waarom ontbreken bij de volgende indicatoren de actuele cijfers? En wat zijn die 

cijfers? Bezoekers aantallen evenementen/ bezoekersaantallen grote culturele 

instellingen/ percentage inwoners dat bekend is met culturele aanbod.

Het is onduidelijk hoe dit cijfer tot stand is gekomen. Uit de Hilversum Monitor blijkt dat 

driekwart van de Hilversummers bekend is met het culturele aanbod. Ten aanzien van 

de bezoekersaantallen van culturele voorzieningen het volgende. De cijfers van de 

culturele instellingen zijn nog niet gereed op het moment dat het gemeentelijke 

jaarverslag wordt samengesteld.

LO-LenV Arno Scheepers

3 DH 3 Bereikbare stad
42, 

145,146

Het percentage achterstallig onderhoud op wegen is gestegen van 19% in 2021 naar 22% 

in 2023. Tegelijk wordt melding gemaakt van een stabilisatie op 20% (p.146) Wat is het 

juiste %? Mocht het wel 22% kunt u dan toelichten waarom dit percentage is 

toegenomen? Kunt u en een financiële schatting geven van het bedrag dat hiermee 

gemoeid is en waarom de financiële effecten van de beheerplannen niet in dit jaarverslag 

zijn meegenomen?

Het juiste percentage is 22%. Dit percentage blijkt uit de laatste inspectiegegevens van 

2023. 

Hierin is het effect van de toegekende middelen in 2023 om het achterstallig onderhoud 

niet ongelimiteerd verder op te laten lopen nog niet zichtbaar geworden. In de 

beheerplannen 2024 zijn ook middelen gereserveerd. Hiermee zijn we in staat om de 

komende acht jaar de achterstand terug te brengen naar een gezonde werkvoorraad.

LO-BOI Arno Scheepers

4 DH 4 Duurzame stad 47

Percentage inwoners dat vindt dat in zijn/haar buurt voldoende groen is komt boven de 

streefwaarde. Maar waar maakt u melding van de eveneens in de monitor gemeldde 

dalende trend? Vergelijk:  (p.5) "Er zijn meer inwoners neutraal of negatief over de vraag 

of er genoeg groen is in de buurt (31% t.o.v. 24%), en er zijn minder inwoners die vinden 

dat er wel genoeg groen is in de buurt. Over de langere termijn vertoond de tevredenheid 

over het groen ook een dalende trend."  (p21) "Tussen de wijken zijn verschillen 

zichtbaar. De laagste beoordeling voor de fysieke omgeving geven inwoners uit Centrum 

(5,9). Hier is de beoordeling voor de fysieke omgeving significant afgenomen ten opzichte 

van 2021 (6,2). Inwoners uit Noord-West (7,8) en het Landelijke gebied (7,9) zijn het 

meest te spreken over de fysieke omgeving. In de wijken Oost (6,3) en Noord-Oost (6,4) is 

er ook sprake van iets lagere scores ten opzichte van het Hilversums gemiddelde wat 

betreft de fysieke kwaliteit. In deze wijken is de beoordeling voor de fysieke kwaliteit ook 

afgenomen ten opzichte van 2021. In Zuid en Zuid-West is er ook sprake van een 

significante afname in de schaalscore voor de fysieke omgeving, in vergelijking tot 2021." 

Uit de representatieve Monitor Hilversum enquête blijkt inderdaad dat er een dalende 

trend waarneembaar is m.b.t. de vraag of inwoners van Hilversum vinden dat er 

voldoende groen is in de buurt. Zo was in het jaar 2016 nog 85% van alle inwoners 

erover eens dat er voldoende groen was in zijn/haar buurt. Dat houdt dus automatisch 

in dat 15% destijds vond dat er onvoldoende groen was in de buurt.

Het aandeel inwoners daalde vervolgens in de jaren erop tot 69% van de inwoners in het 

jaar 2022 die vonden dat er voldoende groen was in de buurt.

Omgedraaid: in 2016 vond slechts 15% dat er onvoldoende groen was in de buurt en dat 

steeg naar 31% in 2021. Een verdubbeling dus.

 Echter over het jaar 2023 laten de cijfers weer een lichte verbetering zien t.o.v. 2022. In 

2023 vond namelijk 72% van de inwoners van Hilversum dat er voldoende groen is in 

zijn/haar buurt. De streefwaarde in de jaarrekening is gezet op het resultaat van de 

Monitor enquête van 2022 (69%). De streefwaarde is dus in 2023 behaald.

De duidelijke verschillen tussen de wijken klopt inderdaad. Dat waren de verschillen in 

groenbeleving over het jaar 2022. In 2023 zijn deze verschillen in groenbeleving tussen 

de wijken ook weer terug te zien, maar gemiddeld gezien vallen de cijfers wel iets 

positiever uit dan in 2022. De groenbeleving laat in 2023 (t.o.v. 2022) vooral een goede 

verbetering zien in de wijken Noordoost en Oost. 

LO-RK Edwin Göbbels

5 DH 5 Duurzame stad 47 Wat is de duurzaamheidsscore ecologisch kapitaal over 2023? De duurzaamheidsscore is 51,4; ecologisch kapitaalscore is 52,9 LO-RK Bart Heller
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6 DH 6 Duurzame stad 49 Welke strategie m.b.t. geothermie is ontwikkeld? 

Bij de behandeling van de begroting 2022 in de raad van 10 november 2021 is motie A21-

185 - Meer regie op geothermie aangenomen waarin het college gevraagd is om 

geothermie te onderzoeken door middel van het aanjagen van onderzoek naar/uitvoer 

van geothermie in Hilversum en de directe omgeving.

Op 9 november 2022 Is de begroting 2023 door de raad aangenomen. Hierin is 

opgenomen dat een strategie voor geothermie ontwikkeld wordt. Op 30 november 2022 

is een beeldvormende sessie georganiseerd waarin uitgelegd is waarom Hilversum niet 

gezien wordt als kansrijke locatie voor geothermie. Het volgen van het Ultra Diepe 

Geothermie-programma (UDG) van Energie Beheer Nederland (EBN) en de 

mogelijkheden collectieve warmte i.r.t. andere bronnen verkennen zijn als 

vervolgstappen gedefinieerd.

LO-LenV Bart Heller

7 DH 7

1 Wonen en leven - 

Wat heeft het 

gekost

59 Op welke kosten heeft de post Openbaar vervoer 9.000 euro betrekking? Dit betreft enkel de kapitaallasten ten aanzien van investeringen inzake vervoer. IA-FenC Bart Heller

8 DH 8 Kansrijke stad 63

Wat is de reden dat het aantal vroegtijdige schoolverlaters zonder startkwalificatie al 2 

jaar niet daalt naar de streefwaarde van 1,9% onder deelnemers aan het VO en MBO 

onderwijs?

Het regionaal bureau leerlingzaken (RBL) die zich inzet voor de Vroegtijdige School 

Verlaters (VSV) herkent dit getal niet. Wel is sprake van VSV binnen de regio en dus ook 

binnen Hilversum.

De redenen waarom er sprake is van VSV zijn divers:

•	Devaluatie van het diploma:

De meerwaarde voor het behalen van een diploma is gezakt. Leerlingen/studenten maar 

ook ouders zien om zich heen dat je prima aan het werk kunt en veel geld kunt 

verdienen zonder een diploma. Volgens de scholen zijn er ouders die hun kinderen 

bewust ziekmelden tijdens examenweken en ook de meerwaarde van een diploma niet 

(meer) zien.

•	Corona-pandemie:

•	De afgelopen jaren hebben de gevolgen van de COVID-19-pandemie een grote impact 

gehad op het onderwijs. Veel leerlingen hebben te maken gehad met onderwijs op 

afstand, wat de leerprestaties en motivatie negatief heeft beïnvloed. Ook de mentale 

gezondheid van veel jongeren heeft hieronder geleden.

•	Aantrekkelijke arbeidsmarkt:

Leerlingen/studenten worden letterlijk van school geplukt door werkgevers. ‘’je hebt 

geen diploma nodig om bij ons te werken, we leiden je intern op’’

•	Mentale gezondheid: door diverse factoren geven jongeren aan, veel last te hebben van 

mentaal welzijn.

•	Sociaal-economische omstandigheden: Jongeren uit gezinnen met lagere inkomens 

ervaren vaak financiële problemen thuis die kunnen leiden tot stress en de noodzaak 

om te werken, waardoor de een startkwalificatie minder noodzakelijk is.

•	Onderwijsgerelateerde factoren: De begeleiding en ondersteuning die leerlingen 

krijgen, speelt een ook rol bij de begeleiding van jongeren om toch een startkwalificatie 

te behalen

SD-SB
Gerben van 

Voorden

9 DH 9 Verbindende stad 67
Waarom staat de nieuwe multiefinctionele accommodatie in de Riebeeck als groen 

afgevinkt terwijl deze nog niet is gerealiseerd?

Een groen vinkje betekent enkel dat de geplande activiteiten op koers liggen. Het 

betekent niet per definitie dat deze activiteiten gereed zijn. 
LO-RK Arno Scheepers
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10 DH 10
Ondersteunende 

stad
72

Het percentage jongeren tot 18 jaar dat jeugdhulp ontvangt, stijgt en overschrijdt de 

streefwaarde. 1A: Kunt u de redenen voor deze toename toelichten? 1B: Hoe lang is de 

gemiddelde wachttijd tussen het aanmelden van een jongere en het daadwerkelijk 

ontvangen van jeugdhulp?

1A. Het toenemende gebruik van jeugdhulp heeft diverse maatschappelijke oorzaken. 

(bron: Nederlands Jeugd Instituut, aangevuld met cijfers GGD Jeugdmonitor Hilversum 

2021), zoals:

• Prestatiedruk: in 2021 gaf 51% van de Hilversumse jongeren

aan zich (zeer) vaak gestrest te voelen;

• Een hoge geluksnorm;

• Social media;

• Medicalisering;

• Individualisering;

• Eenzaamheid: afgelopen jaar gaf 13% van de Hilversumse jongeren

aan zich vaak tot altijd eenzaam te voelen;

• Complexe scheidingen: in 60-70% van de gezinnen met een

jeugdbeschermingsmaatregel is sprake van een (complexe) scheiding,

waar kinderen de dupe van worden;

• Armoede- en schuldenproblematiek van een gezin. 

1B. Er is geen gemiddelde wachttijd bekend. Een gemiddelde zegt ook weinig, het gaat 

om veel verschillende hulpvragen/producten. Bij spoedeisende zaken, als de zorg wordt 

ingezet door de gemeente, dan zorgen wij dat er zo snel als mogelijk hulp start en 

wijken we zonodig uit naar beschikbaar niet-gecontracteerd aanbod. 

SD-JenR
Gerben van 

Voorden

11 DH 11
Ondersteunende 

stad
74

Het voordeel van €537.000 wordt voornamelijk veroorzaakt door lagere zorglasten voor 

de WMO (€543.000). De kosten voor huishoudelijke hulp (€206.000) en begeleiding 

(€337.000) zijn lager dan begroot. Vraag 1A: Kunt u de oorzaak van dit voordeel 

toelichten? Vraag 1B: Is alle huishoudelijke hulp en begeleiding volgens afspraak geleverd 

aan WMO-klanten?

Er zijn in 2023 geen achterstanden in de afhandeling van meldingen Wmo. Wel staat de 

levering van huishoudelijke hulp landelijk (en ook in onze regio) onder druk. Daardoor 

kan het voorkomen dat er minder wordt geleverd dan is geindiceerd. Dit speelt met 

name in de zomermaanden.

Het voordeel in de Wmo is inderdaad het gevolg van voordeel bij begeleiding en 

huishoudelijke hulp. Daarbij zien we de effecten van de eerder ingezette maatregelen in 

het kader van naar een financieel gezond sociaal domein. Bij huishoudelijke hulp zien 

we het effect van het ingevoerde nieuwe normenkader, waarbij de gemiddelde indicatie 

in minuten afneemt. Ten aanzien van begeleiding is het aantal indicaties afgenomen ten 

opzichte van 2022. Het is nog niet te zeggen of dit een strcuturele trendbreuk is. Wij 

menen te zien dat een deel van de Wmo-indicaties wordt ingevuld door ondersteuning 

via buurtteams. Daarnaast is in 2023 extra aandacht besteed aan het voeren van 

gesprekken met inwoners en zorgaanbieders bij aflopende indicaties. Ook om te 

beoordelen of bijvoorbeeld buurtteams beter passend is.

SD-Wmo
Gerben van 

Voorden

12 DH 12
Ondersteunende 

stad
78

Daarnaast is in 2023 meer zorg buiten de contracten via de Regio Gooi en Vechtstreek 

verstrekt waarvan de prijzen eveneens hoger liggen. 1A: Welke specifieke zorg is hierbij 

betrokken? 1B: Bent u in gesprek met zorgaanbieders in de regio om te onderzoeken of zij 

deze zorg ook kunnen aanbieden? 

1A. Vooral bij verblijf, dagbesteding en dagbehandeling zien we dat er vaker wordt 

uitgeweken naar niet-gecontracteerd aanbod. Het aantal jongeren dat deze vormen van 

hulp nodig heeft is relatief (tov van anderen vormen van hulp) niet groot, maar gaat wel 

gepaard met hoge kosten. De kosten voor niet-gecontracteerd aanbod zijn in 2023 3,1 

keer hoger dan in 2022 (in 2022 was dit €800.000 en in 2023: €2.500.000).

1B. Ja. 

SD-JenR
Gerben van 

Voorden
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13 DH 13 Werkende stad 90

De meeste inwoners met een indicatie "beschut werk" worden tewerkgesteld bij de 

Tomingroep. Bedoelt u met het woord "tewerkgesteld " wellicht het "in dienst" / 

"werkzaam" zijn?

De meeste inwoners met een indicatie "beschut werk" worden tewerkgesteld bij de 

Tomingroep. Hiermee wordt bedoeld het "in dienst" / "werkzaam" zijn via de 

Tomingroep. 

SD-WenP
Gerben van 

Voorden

14 DH 14
Efficiënt bestuurde 

stad
97

Waarom wordt de streefwaarde van het aantal inwoners dat vertrouwen heeft in de 

manier waarop de gemeente wordt bestuurd niet gesteld op tenminste 50% (de grens 

tussen onvoldoende en voldoende)? 

Op 12 juni wordt de jaarrekening 2023 behandeld in de gemeenteraad. In de 

jaarrekening wordt enkel verantwoording afgelegd over hetgeen wij in 2023 

gerealiseerd hebben. Streefwaarden worden opgenomen in de begrotingen en door de 

gemeenteraad vastgesteld. Bij het opstellen van de programmabegroting 2025 zullen wij 

hier nader naar kijken, waarbij wij graag uitgaan van realistische streefwaarden ten 

opzichte van de gerealiseerde waarden. 

PUZA-

AenO

Gerhard van 

den Top

15 DH 15
Efficiënt bestuurde 

stad
100, 277

Hybride werken wordt verder ingevoerd, zo wordt gesteld. Van de aangevraagde 

€350.000 is amper €3.070 uitgegeven. Waardoor is deze mismatch ontstaan in aanvraag 

en uitgaven? Zijn gegevens bekend over de tevredenheid van de werknemers die al 

hybride werken?

De in het investeringsprogramma opgenomen middelen ten behoeve van hybride 

werken *pag. 277" hebben enkel betrekking op hybride werken faciliteiten die een 

langdurige toegevoegde waarde leveren en geactiveerd kunnen worden op de balans 

met meerjarige afschrijving tot gevolg. Hierbij moet gedacht worden aan bijvoorbeeld 

faciliteren van ARBO verantwoorde elektrische bureaus. De overige hybride faciliteiten 

die het hybride werken stimuleren zoals treinkaarten, gebruik van teams, office 365 

worden bekostigd vanuit de reguliere exploitatiemiddelen *programma 4, overhead".

ID-FAC Edwin Göbbels

16 DH 16
3.5.2 Aantrekkelijk 

werkgeverschap
178

In-, door- en uitstroom: is er zicht op de binding met de organsatie, hoe lang werkt een 

medewerker gemiddeld voor de gemeente? Neemt dit af of toe? 

Hilversum weet relatief veel nieuwe instroom te realiseren. Tegelijkertijd stroomt er niet 

bovenmatig veel personeel uit en is de doorstroming hoger dan binnen vergelijkbare 

gemeenten. Dit duidt op binding met de organisatie. Ook uit het 

medewerkersonderzoek blijkt dat medewerkers zich betrokken voelen bij de 

organisatie. De gemiddelde diensttijd binnen Hilversum is 9 jaar, dit is de afgelopen 5 

jaar  gedaald van 11 naar 9 jaar. 

IA-HRM Edwin Göbbels

17 DH 17

3.5 Bedrijfsvoering 

&      7. 

Rechtmatigheids- 

verantwoording 

186, 

332,333

"Voor de ‘onrechtmatig aanbestede’ contracten zijn in de afgelopen periode afdoende 

maatregelen genomen om deze onrechtmatigheid niet meer te laten bestaan dan wel het 

principe te hanteren van ‘pas toe of leg uit’. Vraag: Welke concrete maatregelen zijn 

genomen? Wat wil het 'principe' 'pas toe of leg uit’ zeggen toegepast op bv in de context 

vd verplichting tot aanbesteding? 

Het uitbreken van de oorlog in de Oekraïne valt te kwalificeren als ‘onvoorzienbaar’ en 

buiten de invloedsfeer van de gemeente. Wel werd de gemeente geconfronteerd met 

de spoedeisendheid die deze gebeurtenis met zich mee bracht. Het gevolg hiervan was 

dat de gemeente snel moest handelen, wat onverenigbaar was met de termijnen van 

aanbestedingsprocedures, waardoor overeenkomsten onrechtmatig zijn afgesloten. Een 

groot aantal van deze overeenkomsten is de afgelopen periode verlopen of opgezegd en 

daarbij zijn er vervangende rechtmatige overeenkomsten afgesloten, o.a. (Schoonmaak 

en aanverwante diensten, Beveiligingsdiensten en maaltijdvoorziening). 

Voor een aantal andere overeenkomsten ligt de situatie complexer en is het, om de 

redenen zoals benoemd in de Jaarstukken 2023, niet mogelijk om (op dit moment) 

nieuwe rechtmatige overeenkomsten af te sluiten. Hier wordt het pas-toe-of-leg-uit 

principe toegepast en deze werkwijze steunt voor een groot deel op gemotiveerde 

afwijkingen op het inkoopbeleid van de gemeente. Daarbij moet worden opgemerkt dat 

de Aanbestedingswet 2012 geen optie heeft om de aanbestedingsplicht op deze manier 

te ontlopen en dus blijven deze overeenkomsten in beginsel onrechtmatig. Om dit effect 

te beperken worden deze overeenkomsten komende periode opnieuw bekeken. 

IA-JIS
Gerben van 

Voorden
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18 DH 18

3.5 Bedrijfsvoering 

&      7. 

Rechtmatigheids- 

verantwoording 

187, 332, 

333

Het uiteindelijke doel is om alle software contracten rechtmatig aan te besteden. Vraag: 

welke concrete einddatum is hierop van toepassing?

Het streven is om alle contracten rechtmatig in te kopen, echter zijn er verschillende 

factoren, redenen zoals benoemd in de jaarstukken 2023, waardoor dit niet altijd 

mogelijk is. Een concrete einddatum is hierom niet te geven.

IA-JIS
Gerben van 

Voorden

19 DH 19
4.4 Overzicht 

verstrekte subsidies
242

In het subsidieoverzicht vallen enkele posten op; onder andere de aan het Dudok 

Architectuur Centrum verstrekte subsidie van 277.611 euro. Voor welke activiteiten is 

deze subsidie verstrekt? Welke instantie heeft daarover geadviseerd en welke resultaten 

zijn bereikt? 

In 2023 is aan Stichting Dudok Architectuur Centrum voor diverse activiteiten subsidie 

verleend. Het gaat om een structurele bijdrage in de vaste kosten voor de ontwikkeling 

en uitvoering van diverse programmalijnen en om programmasubsidies voor de 

organisatie en uitvoering van diverse evenementen, projecten en cultuureducatie. De 

subsidieaanvragen zijn getoetst aan de geldende wet- en regelgeving en het geldende 

cultuurbeleid. Hierbij is geconcludeerd dat de aanvragen aan de gestelde voorwaarden 

voldoen en dat de activiteiten bijdragen aan de gemeentelijke doelen voor cultuur. Over 

subsidieaanvragen tot en met april 2023 heeft de Cultuurraad geadviseerd. Bij de 

uiteindelijke vaststelling (incl. verantwoording) wordt er een besluit genomen over de 

uiteindelijke hoogte van de subsidie en is bekend welke resultaten zijn bereikt.

IA-JIS
Gerben van 

Voorden

20 DH 20

5.7 Gewaarborgde 

geldleningen & 6.2 

Toelichting 

weerstandsvermoge

n en 

risicobeheersing

296, 309
Voor hoeveel staat Hilversum borg in de GEM Crailo? Vergelijk (p296.) voor €5 mln. En (op 

p.309) voor €9 mln.

De totale kredietfaciliteit van de Financieringsovereenkomst van de BNG Bank met GEM 

Crailo bedraagt € 20 miljoen met een resterende looptijd tot en met 31 december 2025.

De gemeente Gooise Meren en de gemeente Hilversum hebben hiervoor als zekerheid 

een borgstelling van ieder maximaal € 9 miljoen afgegeven. (45%) De gemeente Laren 

heeft hiervoor als zekerheid een borgstelling van maximaal € 2 miljoen afgegeven. (10%)

De totale kredietfaciliteit van € 20 miljoen bestaat uit twee delen:

• Een lening verstrekt voor een bedrag van € 5 miljoen met een resterende looptijd tot 

en met 2 december 2024. De lening wordt na afloop ineens afgelost. Deze lening staat 

vermeld op blz. 296 met het aandeel van 45% voor Hilversum van € 2,25 miljoen.

• Een krediet in rekening-courant, het maximaal op te nemen krediet bedraagt € 15 

miljoen. Ook hiervan is het aandeel van Hilversum 45% dat uitkomt op een bedrag van € 

6,75 miljoen.

Het totaal van de borgstelling door Hilversum komt hiermee uit op een bedrag van € 

2,25 miljoen plus € 6,75 miljoen is € 9 miljoen.

In de staat van gewaarborgde geldleningen worden alleen borgstellingen voor 

langlopende leningen, in dit geval € 5 miljoen, opgenomen en geen kortlopende 

kredietfaciliteiten.

IA-FenC Arno Scheepers

21 DH 21

6.2 Toelichting 

weerstands 

vermogen en 

risicobeheersing

312

R265 De huurschuld vh pand ad Frans Halslaan loopt op (2022: €430.000 & 2023: 

€447.299). Welke acties onderneemt u om de huurschuld te innen? En hoe zit het met 

het verschil tov het totaalbedrag dat volgens de eerder gepubliceerde jaarrekening 2022 

van STIP nog hoger is: "Met de gemeente Hilversum is een geschil m.b.t. de 

huisvestingslasten van het schoolgebouw aan de Frans Halslaan ten bedrage van € 

468.880" 

Ten aanzien van de huurschuld hebben wij inmiddels een advocaat ingeschakeld om 

onze belangen te behartigen. De huurschuld op basis van de ontvangen huurfacturen 

van de verhuurder bedraagt € 447.299,-. Dit betreft het bedrag, ongeacht waar STIP 

vanuit gaat, dat nog geïnd moet worden.         

LO-Vastg

SD
Arno Scheepers
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22 DH 22

6.2 Toelichting 

weerstands 

vermogen en 

risicobeheersing

313 R266. hoeveel proceseigenaren telt de gemeente Hilversum? 

Het betreft hier een risico welke betrekking heeft op het stilliggen van de primaire 

activiteiten van de gemeente waardoor wij niet of niet tijdig de diensten aan de inwoner-

bedrijven kunnen verrichten. De gemeente telt vele processen die allen uitgevoerd 

worden onder verantwoordelijkheid van de directie en de 4 afdelingsmanagers. 

ID-IM Edwin Göbbels

23 DH 23

6.2 Toelichting 

weerstands 

vermogen en 

risicobeheersing

314
Op hoeveel % vd werknemers is de omschrijving van toepassing dat de digitale 

vaardigheden 'ondermaats' zijn?

Er is geen onderzoek gedaan naar het percentage medewerkers waarbij de digitale 

vaardigheden ondermaats zijn. Over het algemeen zien wij dat er een grote groep 

medewerkers in de organisatie aanwezig is waarbij de digitale vaardigheden voor 

verbetering vatbaar zijn. Dit baseren wij op de door medewerkers gestelde vragen, 

incidenten en de wijze waarop medewerkers omgaan met bijvoorbeeld phishing 

mailings.

IA-HRM Edwin Göbbels

24 DH 24

6.3 

Verantwoordings 

informatie over de 

specifieke 

uitkeringen (SiSa)

321

C55. Voor de advisering van het energieverbruik is €412.290 uitgegeven aan 59 

huishoudens. Dus circa  €7.000 per advies. Kunt u voor één zo'n advies de opbouw van 

onkostendeclaratie delen?

De € 412.290  betreft de totale uitvoeringskosten van de energieklussers. De (tijds) inzet 

van de energieklusser verschilt per adres.
SD-Ink Bart Heller

25 DH 25

6.3 

Verantwoordings 

informatie over de 

specifieke 

uitkeringen (SiSa)

324

E44B. Tijdelijke impulsmaatregelen klimaatadaptatie (t/m dec. '23), voor het verminderen 

van de kwetsbaarheid van gebieden voor wateroverlast, droogte of de gevolgen van 

overstromingen. Klopt het dat Hilversum hier geen gebruik van heeft gemaakt? Zo ja, 

waarom niet?

De gemeenten binnen de samenwerkingregio Amstel, Gooi en Vecht hebben de subsidie 

aangevraagd, de Raad is hierover op 22 november 2023 geinofrmeerd met een 

Raadsinformatiebrief "Aanvraag Tijdelijke impulsregeling klimaatadaptatie 2021-2027". 

Hilversum heeft € 705.000,- subsidie gekregen.

LO-VenU Arno Scheepers

26 CU 1
1.2.4 Financiele 

positie
18 Toelichting onder grafiek klopt niet, moet waarschijnlijk zijn bedragen X 1.000 euro

Toelichting onder grafiek op pagina 18 moet moet zijn bedragen x € 1.000.

In de jaarrekening 2023 wordt dit gecorrigeerd. Zie daarvoor het erratum bij de 

jaarstukken 2023.

IA-FenC Jacqueline Kalk

27 CU 2 Duurzame stad 52

Is in de hoeveel extra bomen ook meegerekend het aantal bomen dat is geveld, danwel 

omgewaaid? Hoeveel bedraagt de toename van het bomenareaal na aftrek van het verlies 

aan bomen door vellen en omwaaien?

De ambitie van 500 extra bomen (inheemse boompjes voor inwoners) staat los van het 

reguliere beheer en onderhoud van onze stadsbomen. Er zijn in totaal 513 bomen 

geplant. 87 Bomen zijn in de openbare ruimte aangeplant en 426 bomen zijn uitgedeeld 

aan inwoners.

We onderhouden momenteel een areaal van ruim 34.000 bomen in de openbare 

ruimte. Dit totaal verschilt per jaar. Een stevige zomerstorm kan 10-tallen bomen vellen. 

Ook het vellen van zieke/zwakke bomen verschilt per jaar. Bomen worden zoveel 

mogelijk vervangen als er geen belemmeringen zijn door bijvoorbeeld kabels en 

leidingen. Daarnaast worden er extra bomen aangeplant waar dat mogelijk is. In 

herinrichtingsprojecten komen gemiddeld genomen meer bomen terug dan er 

verdwijnen. Dit wisselt per project. De afgelopen jaren is het areaal (bomen in de 

openbare ruimte) licht gegroeid met ongeveer 100 bomen per jaar.

LO-BOI Bart Heller

28 CU 3
Ondernemende 

stad
88 Wat is de reden voor de korting op lichtmastreclame en hoeveel bedraagt die korting?

Dit klopt niet helemaal. Dit betreft alleen een korting op de verlopen concessie op de 

abri's.

'De reden hiervoor betreft enerzijds de hoge onderhoudslasten die de exploitant heeft 

voor de bestaande verouderde abri en anderzijds de overbrugging naar de nieuwe 

concessie (waarvan de afdracht verwachting zomer 2024 weer stijgt)

LO-BOI Jacqueline Kalk

4-6-2024 6



Nr. Frac.
Frac.

nr.

Hoofdstuk/

paragraaf
Pagina nr. Technische vraag Antwoord Afd. Wethouder

Technische vragen per fractie Beantwoording

29 CU 4 Sociale stad 92

Hoe verklaart u de toename van het aantal huishoudens met ondersteuningstraject 

schuldhulpverlening vanuit de gemeente? Hoe verhoudt de Hilversumse toename zich 

met de landelijke trend? 

Er is een stijging te zien in ondersteuningstrajecten. Dit is een landelijk beeld. In 

Hilversum heeft dit heeft mede te maken met een toename van het aantal 

aanmeldingen voor budgetcoachingstrajecten. Deze trajecten worden sinds begin 2023 

ingezet om inwoners vroegtijdig  vaardigheden aan te leren en hun gedrag te 

veranderen, voordat de geldzorgen toenemen. Ook is er een stijging te zien in het aantal 

ondernemers dat geholpen wordt  met schuldhulpverlening. Landelijk (NVVK) stijgen 

deze aanmeldingen ook.

SD-Schuld Bart Heller

30 CU 5 Veilige stad 103
Hoe verklaart u de forse afname van het aantal doorverwijzingen naar HALT van 28 (2021) 

en 31 (2022) naar slechts 5 per 1000 jongeren? 

In 2021 en 2022 werden de HALT-verwijzingen weergegeven in absolute aantallen. In 

2023 wordt het aantal omgerekend naar verwijzingen per 1000 jongeren. Over de 

afgelopen jaren (2021-2023) ligt het aantal HALT-verwijzingen gemiddeld rond de 30. De 

verwijzingen zijn relatief constant gebleven, met een lichte stijging. 

In de jaarrekening 2023 wordt het aantal in 2023 gecorrigeerd naar 34. Zie daarvoor het 

erratum bij de jaarstukken 2023.

LO-Smlv
Gerhard van 

den Top

31 CU 6
Ondersteunende 

stad
75

Hoe komt het dat de lasten voor WMO zorg lager uitvallen? Is er minder zorg 

aangevraagd en gerealiseerd of waren er andere oorzaken? 

In de jaarrekening 2023 wordt het aantal in 2023 gecorrigeerd naar 34. Zie daarvoor het 

erratum bij de jaarstukken 2023."
SD-Wmo

Gerben van 

Voorden

32 CU 7 Werkende stad 89
Hoe verklaart u de forse afname van het aantal personen met een bijstandsuitkering dat 

uitstroomt naar werk? Van 309 (2022) naar 282 (2023)

Mensen die kunnen werken zijn al uitgestroomd. Hierdoor lopen de aantalleb op en is 

de  mismatch op de arbeisdmartk groter. Ook sloot het re-integratie aanbod  niet goed 

aan op de doelgroepen in de bijstand. Het re-integratieaanbod is daarom in 2023 

opnieuw aanbesteed. De resultaten daarvan worden naar verwachting in 2024 

zichtbaar. In het actieplan omBUIGen zIjn diverse maatregelen opgenomen om meer 

mensen  duurzaam uit te laten stromen naar werk. Onder andere worden er 8 

basisbanen gecreeerd en de re-integrateiactviteiten beginnen direct na de aanvraag 

bijstand. Ook wordt na uistroom dd nazorg geintensiveerd om her-instroom te 

voorkomen

SD-WenP Bart Heller

33 CU 8 Werkende stad 91

In 2023 zijn wij van start gegaan met de samenwerking met de nieuwe re-integratie 

partijen, die uit de (nieuwe) aanbesteding zijn gekomen. Dit resulteerde in meer ingezette 

trajecten ten opzichte van afgelopen jaren, dit is goed zichtbaar in de uitgaven. Hoe komt 

het dat we dit niet terug zien in de tabel op pagina 89: aantal reintegratie voorzieningen 

per 10.000 inwoners neemt in 2023 af ten opzichte van 2022.

De afname zal worden onderzocht. De gemeenteraad wordt separaat geinformeerd over 

de uitkomsten van het onderzoek.  
SD-WenP Bart Heller

34 CU 9 Sociale stad 93

Er staat dat slachtoffers van de kindertoeslagaffaire zijn geholpen om hun leven weer op 

orde te krijgen. Hoeveel slachtoffers zijn er geholpen en hoeveel slachtoffers van deze 

affaire moeten nog geholpen worden?

Alle 225 aangemelde gedupeerden in Hilversum hebben een aanbod gehad voor 

ondersteuning bij het maken van een nieuwe start. Een aanzienlijk deel van de 

gedupeerden wenst geen gebruik te maken van het aanbod. Mochten zij van gedachten 

veranderen dan kunnen zij zich in 2024  alsnog aanmelden voor de benodigde 

ondersteuning. Er zijn voor 85 gedupeerden plannen van aanpak gemaakt.  Eind 2023 

worden er hiervan nog 68 actief ondersteund. Verder hebben zich 10 kinderen van 

erkend gedupeerde ouders gemeld. Zij hebben allemaal een plan van aanpak voor 

ondersteuning om een goede start te kunnen maken.

SD-Schuld Bart Heller

35 SP 1

1.2.2 Toelichting 

jaarrekening 

resultaat 2023

15 Hoe kan een project als Hilversum 600 uitlopen?

Het project 600 jaar Hilversum loopt niet uit. 

In 2023 zijn de voorbereidende activiteiten voor het feestjaar 2024 uitgevoerd. Voor het 

totale project 600 jaar Hilversum waren kosten begroot voor zowel de jaren 2023 als 

2024. In 2023 is het begrote bedrag niet geheel besteed. Om de activiteiten voor 2024 in 

volle omvang te kunnen laten plaatsvinden en aan reeds aangegane verplichtingen te 

kunnen voldoen is er een voorstel tot overheveling van het restant budget van 2023 

naar 2024 gedaan. 

LO Arno Scheepers
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36 SP 2
1.2.4 Financiele 

positie
18 Vallen de uitgaven voor Citymarketing ook onder de bestedingsreserve van 19,2 miljoen? Nee, deze uitgaven worden uit de lopende begroting van Economie en Media gedekt LO-LenV Arno Scheepers

37 SP 3 Mooie stad 31
Van welk geplande bouwproject zijn de leges niet ontvangen? (waarom staat dat hier niet 

genoemd?)

Het specifieke project is niet vermeld in de jaarrekening mede vanwege concurrentie 

doeleinden. Het betreft een project dat later van start is gegaan dan gepland. Daardoor 

kan de gemeente de leges ook pas later innen dan vooraf ingeschat. Het betreft 

nadrukkelijk geen project waarbij de leges niet kunnen worden geïnd door toedoen van 

de gemeente en/of aanvrager.

PUZA-Verg Jacqueline Kalk

38 SP 4 Bereikbare stad 44

Laatste bullet op blz. 44: Het beoogde resultaat was 32 minder vertraagde ritten en 27 

minder vertragingsuren dan in de aanvraag was opgenomen. De Provincie Noord Holland 

stelt de subsidie lager vast. Dit leidt tot een nadeel van € 250.000. Betekent dit dat we het 

op dit gebied juist beter doen dan verwacht of minder goed?

In de tekst op pagina 44 is een omissie geslopen waardoor ten onrechte een verkeerd 

beeld wordt opgewekt. De aangevraagde subsidie had het beoogd effect van 132 (niet 

32) minder vertraagde ritten en 27 minder vertragingsuren. Hiervoor heeft de gemeente 

gesubsidieerd een aantal maateregelen getroffen. Deze zijn succesvol uitgevoerd. Dit is 

gedaan in samenwerking met een aantal externe partijen, zoals het bedrijfsleven. De 

door het bedrijfsleven ingebrachte uren blijken door de subsidiërende partijen echter 

als niet-(volledig)subsidiabel te worden aangemerkt. Hierover loopt met de provincie 

een dialoog. Op dit moment wordt de subsidie vastgesteld. Het maximale risico dat de 

gemeente hierbij loopt is het moeten terugbetalen van 250k. Dit is opgenomen in de 

jaarrekening. Mocht blijken dat de provincie naar aanleiding van die dialoog hoger 

vaststelt, dan wordt dat voordeel genomen in de jaarrekening 2024.

In de jaarrekening 2023 wordt dit gecorrigeerd. Zie daarvoor het erratum bij de 

jaarstukken 2023.

LO-RK Edwin Göbbels

39 HvH 1

1.2.2 Toelichting 

jaarrekening 

resultaat 2023

15
Subsidie energie besparende maatregelen. Hoeveel huishoudens hebben er gebruik van 

gemaakt?
Het aantal huishoudens is 1.158 (2023) SD-Ink Bart Heller

40 HvH 2 Bereikbare stad 46 Wat zijn de opbrengsten van het parkeren tot 00.00 uur uit het nieuwe parkeerbeleid?

Op 12 juni wordt de jaarrekening 2023 behandeld in de gemeenteraad. De 

gemeenteraad heeft de mogelijkheid om schriftelijke vragen te stellen over de 

jaarrekening 2023. Het parkeerbeleid was in 2023 nog niet van kracht. De cijfers ten 

aanzien van 2024 worden nader toegelicht in de eindejaarsrapportage 2024. 

PUZA-

AenO
Bart Heller

41 HvH 3 Bereikbare stad 46 Wat zijn de totale opbrengsten tot nu toe uit het nieuwe parkeerbeleid? 

Op 12 juni wordt de jaarrekening 2023 behandeld in de gemeenteraad. De 

gemeenteraad heeft de mogelijkheid om schriftelijke vragen te stellen over de 

jaarrekening 2023. Het parkeerbeleid was in 2023 nog niet van kracht. De cijfers ten 

aanzien van 2024 worden nader toegelicht in de eindejaarsrapportage 2024. 

PUZA-

AenO
Bart Heller

42 HvH 4
3.2 Weerstands

vermogen
140

Wat zijn de financiele consequenties van het schrappen van de spreidingswet voor 

Hilversum? (Er is al geld uitgegeven in voorbereiding van de komst van die wet)

Het schrappen van de spreidingswet is nog niet vastgesteld. De plannen van het nieuwe 

kabinet zijn nog niet bekrachtigd. Derhalve kan deze vraag nog niet worden 

beantwoord. 

IA-FenC Jacqueline Kalk

43 D66 1
1.1 Algemene 

beschouwingen
7 Hoeveel klimaatplannen zijn er verstrekt In de periode augustus-december 2024 zijn er ruim 100 klimaatplannen opgesteld. LO-LenV Bart Heller

44 D66 2
1.1 Algemene 

beschouwingen
7

Volgens de transitievisie warmte worden in 2022 buurtuitvoeringsplannen opgesteld, 

hoeveel zijn er inmiddels opgesteld en wat is de planning voor de overige buurten?

Er zijn nog geen buurtuitvoeringsplannen opgesteld. Voor de Meent is een plan in de 

maak wat we, na participatie in de wijk, naar verwachting in het vierde kwartaal van 

2024 klaar hebben. 

LO-LenV Bart Heller

45 D66 3
1.1 Algemene 

beschouwingen
12

Wordt met drugshandel op straat ook expliciet de online besteldiensten voor drugs (en 

alcohol) bedoeld waar jongeren gebruik van maken? Zijn hiertegen al acties ondernomen 

en wanneer mag de Raad de resultaten tegemoet zien?

Momenteel wordt een onderzoek uitgevoerd naar de omvang en aard van drugshandel 

in Hilversum, inclusief de online wereld waar dit zich ook afspeelt. Het doel is om samen 

met de politie en het Openbaar Ministerie een projectplan op te zetten en preventieve 

en repressieve interventies te ontwikkelen. Conform de belofte in ons Integraal 

Veiligheidsplan 2023 - 2026 zal een tussentijdse evaluatie eind 2024 plaatsvinden om de 

effectiviteit van de uitgevoerde maatregelen te beoordelen. 

LO-Smlv
Gerhard van 

den Top
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46 D66 4
1.2 Financiele 

beschouwingen
15

De regeling subiside voor energiebesparende maatregelen heeft in het begin meer tijd 

nodig gehad om bekend te worden en te worden gevonden. Welke lessen zijn hieruit 

geleerd? Kunt u een overzicht van het aantal verleende subsidies voor energiebesparende 

maatregelen per maand geven en hierbij ook aangeven wat het beoogde doel (per 

maand/jaar) was? Waarop basseert u dat het voorspoedig verloopt?

Met de raadsinformatiebrief 2024-26 hebben wij u geïnformeerd over de stand van 

zaken met betrekking tot energiearmoede, in de bijlage (plan van aanpak) van de RIB 

hebben wij de cijfers en de geleerde lessen voor u opgesomd.

SD-Ink Bart Heller

47 D66 5 Mooie stad 27

Wij constateren, dat op pagina 27 de streefwaarde bij aantal nieuw opgeleverde 

woningen per jaar niet correct is. Hier staat nu opgenomen de waarde van 2022 (208) 

echter in de begroting staat een streefwaarde van 350 woningen. Klopt het dat dit foutief 

is? Kunt u een lijst geven met alle indicatoren en streefwaardes uit de begroting 2023 die 

nu foutief in de jaarrekening staan?

De streefwaarde zoals opgenomen in de begroting 2023 bedraagt inderdaad 350 per 

jaar en geen 208 woningen per jaar. 

In de jaarrekening 2023 is de streefwaarde abusievelijk aan de verkeerde kolom 

gekoppeld. In bijlage 1 van het erratum is een overzicht opgenomen met alle 

indicatoren, de streefwaarden conform programmabegroting 2023 en de meerjarige 

reeks 2021 t/m 2023. De jaarstukken worden hiermee aangepast.

IA-FenC Jacqueline Kalk

48 D66 6 Mooie stad 27

Het aantal nieuw opgeleverde woningen daalt voor het derde achtereenvolgende jaar. 

Vraag: 

1. Hoeveel woningen stonden er gepland voor oplevering in 2023? 

2. Hoe is deze daling te verklaren? 

3. Wordt de doelstelling uit de woonvisie en het coalitieakkoord zo wel behaald m.b.t. het 

aantal nieuwe woningen en kunt u dit met getallen onderbouwen? 

4. Kunnen we gespecificeerd krijgen welke woningen op de lijst van 387 woningen in 

aanbouw staan? 

5. Hoeveel van de lijst van 387 woningen in aanbouw voor 2024 zijn sociale 

huurwoningen? 

1. Streefwaarde is om jaarlijks 350 nieuwe woningen op te leveren (bron: Begroting 

2023). 

2. In 2023 zijn er geen sociale huurwoningen opgeleverd, maar ook minder andere 

woningen dan in de jaren er voor. Dit komt overeen met de landelijke trend. Waarin ook 

een afnemend aantal afgegeven bouwvergunningen wordt gesignaleerd. Dit komt onder 

meer door de stijgende bouwkosten, personeelstekort in de bouw, de 

stikstofproblematiek en/of teruglopende animo voor (duurdere) woningen, maar ook 

door bezwaarprocedures. Geen jaar is hetzelfde als het gaat om oplevering van nieuwe 

woningen. Er zit altijd wel schommeling in. 

3. Ja dat is wel de verwachting. In de woningbouwmonitor is af te lezen dat er tot 2030 

nog 2.890 nieuwe woningen in de planning staan. 

4. Begin 2025 maken wij een overzicht van wat in 2024 daadwerkelijk is opgeleverd. 

5. Dit zijn de 108 sociale huurwoningen van corporatie Dudok Wonen aan de Van 

Ghentlaan (gebouw Volante in Nieuw Zuid).

LO-LenV Jacqueline Kalk

49 D66 7 Mooie stad 27

Bij het percentage sociale huurwoningen staat geen aantal woningen, terwijl het 

percentage met 0.3% is gestegen. Het percentage opgeleverde sociale huurwoningen 

staat op 0%

Vraag: Kunt u dit verklaren en onderbouwen met aantallen?

In 2023 is de afgeronde streefwaarde opgenomen daar de actuale gegevens over 2023 

nog niet zijn opgenomen in de regionale woonmonitor. 

https://www.regiogv.nl/gemeenteraden/wonen/regionale-woonmonitor-feiten-en-data-

woningmarkt-in-beeld/

LO-LenV Jacqueline Kalk
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50 D66 8 Mooie stad 28

Waarom is de indicator bij het " faciliteren van initiatieven van eigenaren, corporaties, 

gebruikers die in Hilversum willen ontwikkelen" groen. Hoeveel initiatieven zijn 

gefaciliteerd? Hoeveel initiatieven zijn (meerdere keren) verlengd qua beoordeling? Wat 

zijn de redenen hiervoor? Wat is de gemiddelde doorlooptijd? Hoe vaak is het 

voorgekomen dat verlenging is verleend omdat er onvoldoende ambtelijke ondersteuning 

beschikbaar was. Hoe beoordeelden eigenaren, corporaties of gebruikers de faciliterende 

rol van de gemeente?

De indicator heeft betrekking op de inwerkingtreding van de Omgevingswet en de 

daarmee gepaard gaande verandering(en) in houding en gedrag (daar waar het kan 

meedenken met initiatiefnemers) en het informeren en faciliteren van de 

mogelijkheden om initiatieven te ontplooien in Hilversum. In dit verband zijn er 

werkafspraken gemaakt over het proces om een initiatief in te dienen (zoals het 

doorlopen van vragenbomen e.d.) en hoe de inhoudelijke afweging zo efficiënt mogelijk 

georganiseerd kan worden. Vooral gericht op het zo soepel mogelijk implementeren van 

de Omgevingswet. Sinds de inwerkingtreding van de Omgevingswet kunnen 

initiatiefnemers kiezen uit het indienen van een ‘maatwerkinitiatief’, een 

‘vooronderzoek’, of direct een aanvraag omgevingsvergunning. Daarom staat deze 

indicator op groen. 

Wat betreft de vragen over aantallen zijn er nog geen cijfers beschikbaar gerelateerd 

aan deze nieuwe werkwijze. Wel zijn er cijfers beschikbaar over het aantal adviezen op 

ingediende vooronderzoeken en aanvragen omgevingsvergunningen in afwijking van de 

regels uit bestemmingsplannen. Deze adviezen zijn door het omgevingsteam 

uitgebracht. Hier wordt geadviseerd op aanvragen, vooronderzoeken, 

legalisatieverzoeken en bezwaar/beroepszaken. In 2023 zijn er in totaal 486 adviezen 

uitgebracht (waarvan 133 over zonnepanelen in beschermd stadsgezicht). Voor 

aanvragen voor zonnepanelen zijn apart werkafspraken gemaakt om de doorlooptijd zo 

kort mogelijk te houden. Wat betreft de doorlooptijd zijn de volgende cijfers 

beschikbaar:

- 240 aanvragen (geen zonnepanelen), gemidd.doorlooptijd 2,2 wkn

- 82 vooronderzoeken,  gemidd.doorlooptijd 3,4 wkn

- 29 legalisaties,  gemidd.doorlooptijd 2,8 wkn

- 2 bezwaar/ beroep,  gemidd.doorlooptijd 3 wkn

Er is geen informatie beschikbaar over de redenen van verlenging. Ook is niet bekend 

hoe initiatiefnemers de faciliterende rol beoordelen. In gesprekken die sinds invoering 

van de Omgevingswet worden gevoerd met initiatiefnemers wordt over het algemeen 

positief gereageerd op de mogelijkheden die de gemeente biedt om initiatieven te 

kunnen verkennen. 

LO-RK Edwin Göbbels

51 D66 9 Mooie stad 30
Hoeveel doorstroming per wijk/project is er gefaciliteerd? Hoe wordt de effectiviteit van 

"senioren woon- en energie coaches" gemeten?

Wat betreft de vragen over aantallen zijn er nog geen cijfers beschikbaar gerelateerd 

aan deze nieuwe werkwijze. Wel zijn er cijfers beschikbaar over het aantal adviezen op 

ingediende vooronderzoeken en aanvragen omgevingsvergunningen in afwijking van de 

regels uit bestemmingsplannen. Deze adviezen zijn door het omgevingsteam 

uitgebracht. Hier wordt geadviseerd op aanvragen, vooronderzoeken, 

legalisatieverzoeken en bezwaar/beroepszaken. In 2023 zijn er in totaal 486 adviezen 

uitgebracht (waarvan 133 over zonnepanelen in beschermd stadsgezicht). Voor 

aanvragen voor zonnepanelen zijn apart werkafspraken gemaakt om de doorlooptijd zo 

kort mogelijk te houden. Wat betreft de doorlooptijd zijn de volgende cijfers 

beschikbaar:

LO-LenV Jacqueline Kalk

52 D66 10 Mooie stad 31 Waarover adviseert de commissie welstand en monumenten vanwege de woonvisie?

De commissie ruimtelijke kwaliteit en monumenten (voormalige commissie welstand en 

monumenten) adviseert over verduurzaming van monumenten en over zonnepanelen. 

De commissie heeft in 2023 200 adviezen gegeven over zonnepanelen in beschermde 

stadsgezichten. 

In de woonvisie wordt ook aandacht besteed aan de verduurzaming van de huidige 

woningvoorraad. Advisering vanuit de woonvisie over bouwprogramma’s en 

doelgroepen verloopt via de reguliere processen tussen vergunningverlening en 

projecten.

PUZA-VergJacqueline Kalk
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53 D66 11 Levendige stad 33

Waarom zijn er geen gegevens meer over bezoekersaantallen evenementen in de 

openbare ruimte? Kan een inschatting worden gegeven over de aantallen voor 2022 en 

2023? Idem bezoekersaantallen grotere culturele instellingen (2021 en 2023).

Ten aanzien van de bezoekersaantallen van de culturele instellingen deze zijn nog niet 

bij de gemeente bekend op het moment dat het gemeentelijke jaarverslag word 

samengesteld. Voor evenementen in de openbare ruimte zijn de bezoekersaantallen 

niet bijgehouden. Als daar behoefte aan is, zal dit vanaf 2025 weer gebeuren. 

LO-LenV Arno Scheepers

54 D66 12 Levendige stad 33
Wat zijn de activiteiten die zijn gedaan om de bekendheid van het culturele aanbod in 

Hilversum te vergroten -los van activiteiten op het gebied van Hilversum 600? 

Dit jaar is er veel aandacht gegaan naar activiteiten framen tbv Hilversum 600. Voor 

culturele instellingen heeft dit ook een goede spin off gehad. Voor de komende periode 

wordt gewerkt aan een nieuwe aanpak om het aanbod beter voor het voetlicht te 

brengen dmv segmentatie. Een eerste aanzet is gedaan tijdens het cultuursymposium. 

Na de zomer zal een vervolg gegeven worden hieraan en trekken instellingen en 

gemeente hierin samen op.

LO-LenV Arno Scheepers

55 D66 13 Levendige stad 35 Welke nieuwe initiatieven voor bewegen in de openbare ruimte zijn er ondersteund?

Met het vaststellen van de visie op de openbare ruimte dit voorjaar is een impulsbudget 

vanuit het coalitieakkoord beschikbaar gesteld om bij de vervanging van buurtgerichte 

speelplekken deze uit te breiden met ook functies voor bewegen en ontmoeten naast 

spelen. Met komende vervangingen van dergelijke buurt georiënteerde speelplekken zal 

dit zijn beslag gaan krijgen. De daadwerkelijke realisatie zal na participatie, technische 

voorbereiding en aanbesteding zal op z’n vroegst in 2025 zichtbaar worden. 

LO-LenV Arno Scheepers

56 D66 14 Levendige stad 37
Kunt u de voortgang geven op het vergroten van cultuureducatie buiten scholen met 

bereikbaar aanbod voor iedere Hilversummer buiten scholen? 

We hebben ons afgelopen jaar gericht op de versterking van de organisatie en het 

draagvlak voor Proloog, de organisatie die zorgt dat in Hilversum de binnenschoolse 

educatie gestroomlijnd verloopt en waar zowel instellingen als onderwijs profijt van 

hebben. Sinds maart werkt een nieuw team bij Proloog aan een nieuwe opzet voor het 

coördinatiepunt voor binnenschoolse cultuureducatie. Zodra Proloog goed loopt is het 

tijd voor de tweede stap en dat is het buitenschoolse aanbod. Naast een verbinding van 

buitenschools met binnenschools aanbod (door onder andere met de cultuurcoaches 

nieuwe afspraken te maken) wordt gekeken naar de toegankelijkheid van het aanbod 

(M23-057). Tot die tijd kan gebruik gemaakt worden van ondersteuning vanuit de 

gemeente voor minima en ondersteuning vanuit het jeugd en cultuurfonds.

LO-LenV Arno Scheepers

57 D66 15 Levendige stad 40
Hoe wordt invulling gegeven aan het samen optrekken met de eigenaren van 

monumenten? En hoe meet u hierbij het succes hiervan?

Jaarlijks worden rond 200 aanvragen Omgevingsvergunningen voor monumenten 

ingediend. Veel monumenteneigenaren nemen al in een vroeg stadium contact op met 

de adviseur cultureel erfgoed. Zij kunnen hier terecht voor alle vragen omtrent 

verbouwingen, restauratie, hergebruik en verduurzaming en de mogelijke procedures 

rond vergunningen. Vaak gaat de adviseur op locatie met de eigenaren in gesprek. Uit 

ervaring blijkt dat contact vooraf en het ‘keukentafelgesprek’ zorgt voor een soepeler 

vergunningsproces en snellere doorlooptijden. Ook in het kader van 

verwachtingsmanagement. Dat geldt voor particulieren alsmede voor 

projectontwikkelaars en coöperaties. Zo zijn er de laatste jaren diverse rond 1300 

monumentale woningen uit de sociale sector verduurzaamd en tegelijkertijd 

gerestaureerd met herstel van het historische gevelbeeld en kleurenschema. Een ander 

voorbeeld is de herbestemming van de Rehobothkerk aan de Kleine Drift tot 

kinderdagverblijf.

LO-LenV
Gerben van 

Voorden
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58 D66 16 Duurzame stad 47

Het percentage woningen met energielabel B+ of beter stijgt.

Heeft u inzicht hoeveel woningen hebben een energielabel B+ of betere bereikt hebben 

als direct gevolg van de door de gemeente beschikbaar gestelde leningen?

Er is voor woningeigenaren geen verplichting om na de realisatie van 

verduurzamingsmaatregelen het energielabel aan te laten passen. Alleen bij verkoop is 

het verplicht om een energielabel te hebben. Hierbij hebben verkopende 

woningeigenaren in dit geval belang bij een actueel energielabel.  

Welke verduurzamingsmaatregelen genomen zijn met de duurzaam wonen lening is 

onderdeel van de doorontwikkeling van het dashboard energietransitie welke bij het 

jaarplan 2025 opgesteld zal worden. Wij denken na over een vorm hoe we de raad 

halverwege het jaar met beknopte informatie kunnen voorzien over de voortgang van 

de uitvoering van het programma energietransitie en de concreet geboekte resultaten in 

een set KPI's.

LO-LenV Bart Heller

59 D66 17 Duurzame stad 55
Op basis van welke afweging/kaders is de keuze gemaakt om grote projecten voorrang te 

geven op regulier onderhoud?

Doordat participatie van een aantal projecten is uitgelopen en daarmee meer 

(onvoorziene) tijd heeft gevraagd was minder tijd beschikbaar voor de andere projecten. 

Grote projecten krijgen (veelal) prioriteit vanwege de maatschappelijke impact bij 

vertraging.

LO-VenU Arno Scheepers

60 D66 18 Kansrijke stad 63

In de jaarstukken 2022 zijn de volgende doelen niet gerealiseerd: Faciliteren van een 

goede overdracht tussen peuterspeelzalen, kinderopvang en het basisonderwijs en 

Bieden van extra taalonderwijs voor volwassenen (18+) die niet (voldoende) kunnen lezen 

en schrijven. In de begroting zijn deze activiteiten wel meegenomen als reguliere taken. 

Zijn deze doelen in 2023 wel gerealiseerd?

In 2023 is ingezet op het bieden van peuteropvang en een warme overdracht van 

doelgroepkinderen naar basisscholen. 

De doelen die we nastreven zijn verwoord in de visie WIJ Hilversum, de aanpak 

laaggeletterdheid vindt regionaal plaats via het Actieplan 'Taal is de sleutel.'

SD-SB,

SD-WenP

Gerben van 

Voorden

61 D66 19 Kansrijke stad 63
Taal/laaggeletterdheid wordt gezien als een grote opgave binnen Hilversum in deze 

jaarstukken, kunt u toelichten welke doelen u hierbij hanteert?

De doelen die we nastreven zijn verwoord in de visie WIJ Hilversum, de aanpak 

laaggeletterdheid vindt regionaal plaats via het Actieplan 'Taal is de sleutel.'
SD-WenP

Gerben van 

Voorden

62 D66 20 Kansrijke stad 65

Waarom zijn de onderzoeken over de exploitatie gymzalen en energiescans nog niet 

uitgegeven in verband met het IHP? Deze zijn immer toch nodig als onderlegger voor het 

inmiddels vastgestelde IHP?

Deze informatie is geen onderlegger voor het IHP2024-2039. In navolging op de 

aangenomen motie 'M24-55 - Hoe staat het met de Hilversumse onderwijsgebouwen?' 

zal dit budget worden ingezet voor een objectieve beoordeling van schoolgebouwen.

SD-SB Edwin Göbbels

63 D66 21 Kansrijke stad 65

Het onderzoek naar internationaal onderwijs (40K) uit de voorjaarsnota is nog niet 

afgerond. Waarom staat dit niet vermeldt in dit overzicht?

Het strategisch advies uit de voorjaarsnota (60k) was juist bedoeld ten behoeve van het 

IHP (koppeling internationaal onderwijs op Arenapark wat nog niet gelukt is). Waarom is 

dit niet ten behoeve van het nieuwe IHP opgepakt?

Zoals in het IHP2024-2039 is opgenomen zijn er gesprekken opgestart met 

schoolbesturen om richting te bepalen. Wij zullen Q3 de resultaten van het onderzoek 

met u delen.
SD-SB Edwin Göbbels

64 D66 22 Verbindende stad 70
Hoe staat het met de wijkgerichte aanpak op het verkleinen van 

gezondheidsachterstanden zoals omschreven in de begroting 2023?

De wijkgerichte aanpak van gezondheidsachterstanden is onderdeel van het 

Preventieakkoord Hilversum 2021 – 2023. Hierin staan diverse maatregelen opgenomen 

om de gezondheid van inwoners te bevorderen, waaronder wijkgerichte maatregelen 

zoals de inzet van buurtsportcoaches en het realiseren van leefstijlpunten in wijken met 

gezondheidsachterstanden. Deze maatregelen zijn na het aflopen van het 

preventieakkoord voortgezet.

SD-SB
Gerben van 

Voorden

65 D66 23
Ondernemende 

stad
86 Wanneer kunnen we de 'Start verkenning toekomst aanloopstraten' verwachten?

Met het aanstellen van de transformatiemanager in het centrum (gestart in april 2024, 

onderdeel van de uitvoeringsagenda gebiedsagenda centrum) is de eerste verkenning 

naar de toekomst van de aanloopstraten gestart. In Q4 wordt na de eerste verkenning 

van de transformatiemanager bepaald wat verder nodig is voor toekomstbestendige 

aanloopstraten. In 2025 wordt de gemeenteraad geïnformeerd over het plan van 

aanpak voor de verkenning toekomst aanloopstraten.

LO-LenV Arno Scheepers
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66 D66 24
Ondernemende 

stad
88

Kunt u voorbeelden geven van inspanningen om Gooi als locatie voor congressen en 

events op de kaart te zetten?

Hilversum Marketing spant zich hiervoor in. In 2023 is een quick scan naar de potentie 

van Hilversum uitgevoerd en vervolgens met partners van Gooi Meetings een 

kennissessie georganiseerd. Een sessie met een hoge opkomst (aantal partners) waarbij 

de leden van Gooi Meetings op basis van deze uitkomsten hebben aangegeven 

gezamenlijk te willen investeren in een intensivering van de samenwerking. Ook zijn er 

verkennende gesprekken gevoerd met Utrecht Convention Bureau (onderdeel van 

Utrecht Marketing). Hierbij zijn de eerste stappen gezet richting bewerking van de

(inter)nationale zakelijke markt (bron: jaarverslag Hilversum Marketing 2023).

LO-LenV Arno Scheepers

67 D66 25 Werkende stad 89
De uitstroom van bijstand naar werkt daalt (nu al jaren), waarom is dat? En wat is de 

aanpak voor de groep die minder makkelijk te helpen is (en die overblijven)?

Er is mismatch op de arbeisdmartk en het re-integratie aanbod sloot niet goed aan op 

de doelgroepen in de bijstand. Het re-integratieaanbod is daarom in 2023 opnieuw 

aanbesteed. De resultaten daarvan worden naar verwachting in 2024 zichtbaar. In het 

actieplan omBUIGen zIjn diverse maatregelen opgenomen om meer mensen  duurzaam 

uit te laten stromen naar werk. Onder andere worden er 8 basisbanen gecreeerd en de 

re-integrateiactviteiten beginnen direct na de aanvraag bijstand. Ook wordt na uistroom 

dd nazorg geintensiveerd om her-instroom te voorkomen

SD-WenP Bart Heller

68 D66 26 Werkende stad 89

Waarom is het resultaat "begeleiden van inwoners vanuit de bijstand naar betaald werk 

(voltijd en deeltijd)" voorzien van een groen vinkje als de streefwaarde personen met een 

bijstandsuitkering dat uitstroomt naar werk of opleiding niet is gehaald?

Het betreft een activiteit die de gemeente in 2023 heeft uitgevoerd. SD-WenP Bart Heller

69 D66 27 Werkende stad 91
Wat is de uitkomst van het onderzoek naar basisbanen? Wat is de reden dat dit niet is 

opgenomen in de jaarstukken 2023?

Er worden 8 basisbanen gecreeerd. De uitwerking ervan is opgenomen in het actiieplan 

omBUIGen. Op dit moment wordt onderzocht hoe de banen het beste kunnen worden 

georganiseerd.  Naar verwachting kunnen de eerste bsisbanen in Q3-Q4 worden 

gerealiseerd. 

SD-WenP Bart Heller

70 D66 28 Werkende stad 91

Er zijn meer uitgaven voor re-integratie door meer ingezette trajecten ten opzichte van 

afgelopen jaren. Het aantal lopende reintegratievoorzieningen is ligt gedaald in 2023. Hoe 

lang is de gemiddelde doorlooptijd? Is de nieuwe werkwijze korter?

De mate van begeleiding bij re-ingratie varieert aanzienlijk per bijstandstandgerechtgde. 

Daarom leveren we zoveel mogelijk maatwerk.  De focus ligt dan niet de doorlooptijd 

maar op het eindresutaat. De resultaten van de nieuwe aanbesteding worden naar 

verwachting in 2024 zichtbaar.

SD-WenP Bart Heller

71 D66 29
Grondexploitatie en 

vastgoed
113

Kunt u aangeven waarom nog niet gestart is met subsidies voor verduurzaming van het 

eigendom (u geeft aan dit dat komt doordat  motie M23-88 " geef een goed en duurzaam 

voorbeeld" wordt verwerkt in de actualisatie Meerjarenplan Ondhoudsplanning) maar het 

onderhoud is toch niet tot stilstand gekomen? 

Het verduurzamen van het gemeentelijk vastgoed is een uitdagende opgave. Ter 

uitvoering van motie T23-88 hebben wij eind 2023 en begin 2024 energie maatwerk 

rapporten voor het gemeentelijk vastgoed laten opstellen. Deze energie maatwerk 

rapporten zijn wij op dit moment aan het uitwerken in een routekaart voor de 

verduurzaming van het gemeentelijk vastgoed. Deze routekaart met mogelijke 

scenario’s en de daarbij behorende kosten en subsidiemogelijkheden worden in 

december 2024 ter besluitvorming aan u voorgelegd. De verduurzaming van gebouwen 

is dusdanig complex en overstijgt het regulier onderhoud dat er voor gekozen is om de 

verduurzaming  als een afzonderlijk voorstel aan de raad voor te leggen. Daarmee krijgt 

de verduurzaming van het gemeentelijk vastgoed ook de aandacht die daar recht aan 

doet.

LO-Vastg Bart Heller
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72 D66 30
3.1.4 Overzicht 

lokale lastendruk
130

Waarom zijn er maar 2 beroepschriften tegen "niet toekennen kwijtscheldingsverzoek" 

als we er 25 verwachten? Zijn de beroepsmogelijkheden voldoende duidelijk? 

Waarom is het percentage ongegronde herziening gestegen van 24% naar 46%

Inwoners kunnen in beroep gaan tegen de afwijzing kwijtschelding als ze het niet eens 

zijn met de afwijzing. De kwijtscheldingsregels wanneer een inwoner in aanmerking 

komt voor kwijtschelding zijn over het algemeen duidelijk. In beroep gaan heeft alleen 

zin als in de eerdere fase onjuiste stukken zijn verstrekt. Op de afwijzingsbrief wordt 

duidelijk vermeld wat de mogelijkheden voor beroep zijn. Er is sprake van een 

herziening als na een afwijzing van een verzoek, door het ontbreken van stukken, alsnog 

de nodige stukken worden aangeleverd. De tussenstap voor herziening is ingevoerd om 

inwoners alsnog de kans te geven om de juiste stukken aan te leveren. Het is vooraf niet 

goed in te schatten hoeveel inwoners een herziening vragen en in beroep gaan.

ID-GH Bart Heller

73 D66 31 3.2.5 Top 10 risico`s 140

Kunt u toelichten welke risico's er voor de garantstelling voor de bibliotheek zijn 

opgenomen is in het risicodossier? (Welke benoemde risico's, financieel minimum, 

maximum en kans)

In de raadsvergadering van 21 september 2022, heeft de raad besloten geen wensen en 

bedenkingen kenbaar te maken m.b.t. de borgstelling voor de Bibliotheek ad 12,7 

miljoen.

Vervolgens heeft het college op 16 mei 2023 de borgstelling ad € 12,7 miljoen 

daadwerkelijk verleend.

De benoemde risico's in deze voorstellen zijn: a) het is mogelijk dat de bibliotheek niet 

in staat is de betaling van rente en aflossingen te voldoen waarbij deze verplichtingen 

overgaan naar de gemeente, b) de businesscase is te gunstig ingeschat waardoor a kan 

optreden, c) bij het beeindigen van de bibliotheek kan het zijn dat het pand minder 

waard is dan de totale investeringen die gedaan zijn door de bibliotheek.

Bij de beoordeling van de risico's hanteren we een risicopercentage (kans) van 5%. Dat 

komt daarmee voor de Bibliotheek uit op een bedrag van 5% maal € 12,7 miljoen 

(maximum) is € 635.000 (minimum).

Ter afdekking van het risico m.b.t. de bibliotheek is er een 1e recht van hypotheek 

gevestigd op het pand. Bij gedwongen verkoop van het pand zal de opbrengst van de 

verkoop worden aangewend om aan de betalingsverplichtingen te voldoen.

Doordat de Bibliotheek jaarlijks een bedrag aflost van de lening zal de borgstelling en 

daarmee het risico voor Hilversum jaarlijks minder worden.

IA-FenC Arno Scheepers

74 D66 32
3.2.6 Financiele 

kengetallen
141

Wat is de verklaring waarom de belasting capaciteit uit is gekomen op 100% als bij de 

begroting 2023 nog uit is gegaan van 93%

Dit kengetal geeft aan hoe de gemiddelde woonlasten in Hilversum zich verhouden tot 

de landelijk gemiddelde woonlasten. De belastingcapaciteit wordt berekend door de 

totale woonlasten voor gezin bij gemiddelde WOZ-waarde af te zetten tegen de 

woonlasten landelijk gemiddelde voor gezin. De gemiddelde woonlasten voor een meer 

persoons huishouden bedroegen in 2023 € 945 euro (pag. 116 jaarrekening). Daarmee 

liggen de woonlasten op het niveau van het landelijk gemiddelde.  

De afwijking t.o.v. de begroting heeft te maken met de aangepaste systematiek van 

berekening van de woonlasten door CBS/Coelo. Voorheen ging CBS uit van de 

gemiddelde WOZ-waarde van alle woningen. Per 2022 is dit op basis van de gemiddelde 

WOZ-waarde van alleen koopwoningen, deze waarde ligt hoger. Bij het bereken van de 

tarieven gaat de gemeente uit van de gemiddelde WOZ-waarde van alle woningen, 

conform vast berekeningssystematiek. Dit heeft tot gevolg dat de presentatie van de 

gemiddelde woonlasten in de begroting afwijkt ten opzichte van de cijfers van het CBS. 

Op basis van de gemiddelde WOZ-waarde zoals het CBS/Coelo deze presenteert komen 

we op 100% uit. Landelijk gemiddelde woonlasten € 944. Gemiddelde woonlasten 

Hilversum € 945.

IA-FenC Jacqueline Kalk
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75 D66 33 3.3.5 Groen 152

Hoe lang duurt het voordat  de stomp van bomen die zijn omgezaagd worden vervangen 

door een nieuwe boom? Indien dat het geval is, wat is hiervan de oorzaak en wanneer 

wordt dit opgelost?

Als een boom wordt afgezaagd, laten we een stam staan van 1 meter lang om twee 

redenen:

1. De boom kan dan beter vastgepakt worden als deze moet worden verwijderd;

2. Struikelgevaar voor voetgangers + Automobilisten rijden de onderkant van de auto 

niet stuk op een (te) kort afgezaagde boomstronk.

Elke boom wordt in het daaropvolgende plantseizoen (november tot maart) opnieuw 

geplant mits er geen belemmeringen zijn. Doorgaans wordt een boom binnen een jaar 

vervangen.

Soms wordt het vervangen van bomen uitgesteld in afwachting van geplande 

werkzaamheden aan wegen of riolering. De bomen worden dan gelijktijdig vervangen en 

ondergronds van nieuwe groeiruimte voorzien.

LO-BOI Arno Scheepers

76 D66 34

4.3 Overzicht 

incidentele lasten 

en baten

237

Onderwijshuisvesting: "Daarnaast heeft een achterstallige betaling plaatsgevonden aan 

eerste inrichting en huisvestingsvergoeding € 602.000". Waaruit bestond de achterstallige 

betaling en waarom was deze achterstallig?

Conform de begroting is in 2023 de achterstand ingelopen aan uitbetaling van  

onderwijsleerpakket ten behoeve van de eerste inrichting aan het AT-college. Daarnaast 

zijn huisvestingkosten ten behoeve van huur aan DKP Onderwijsgroep van 2021 en 2022 

vergoed.

SD-SB Edwin Göbbels

77 D66 35
4.4 Overzicht 

verstrekte subsidies
240

Klopt het dat deze tabel x 1.000 is? Dat lijkt ons sterk, dit zou bijvoorbeeld betekenen dat 

BINK 1.8 miljard heeft ontvangen...

De notatie bedragen x € 1.000 is niet correct. 

In de jaarrekening 2023 wordt dit gecorrigeerd. Zie daarvoor het erratum bij de 

jaarstukken 2023.

IA-FenC Jacqueline Kalk

78 D66 36

5.2.2 Niet uit de 

balans blijkende 

verplichtingen

255 Wat gebeurt er na afloop contract dit jaar met deze fietsenstalling?
De huurovereenkomst is voortgezet met een periode van 5 jaar. Derhalve eindigt de 

huurovereenkomst op 30 juni 2029.
LO-Vastg Arno Scheepers

79 D66 37

5.3.1 Overzicht 

investerings

kredieten

281

Waarom is ecologie meenemen bij het ontwerp van beschoeiingen niet haalbaar 

gebleken? Als het om kosten ging wat waren dan de meerkosten voor deze variant? 

De ruimte voor een natuurvriendelijke oever op deze locatie aan het Hilversums kanaal 

is te beperkt gebleken en daarnaast is het niet mogelijk om de oever op deze locatie te 

beheren en te onderhouden.  

LO-VenU Arno Scheepers

80 D66 38

5.6 Staat 

overlopende passiva 

en activa

293

Klopt het dat er in 2023 niets gebeurd met de ontvangen SPUK gelden impulsaanpak 

winkelgebieden? Zo ja, waarom is dat? Klopt het dat deze bijdrage bedoeld voor de 

kerkbrink? (in totaal 1,1 mil).  Staat voor de rest van het het centrum ook een aanvraag 

voor 2024 op de planning?

Het klopt dat deze gelden nog niet zijn ingezet. De bijdrage wordt bestemd voor de 

vernieuwing van de bibliotheek in de Gooische Brink en de herinrichting van de passage 

in aansluiting op de herinrichting van de Kerkbrink. Het grootste deel van de ontvangen 

bijdrage is aangevraagd voor de bibliotheek. Omals gemeente de bijdrage aan de 

bibliotheek te kunnen toekennen moet de bibliotheek eigenaar zijn van het pand. De 

bibliotheek heeft het pand in gekocht, maar het transport zal pas binnenkort 

plaatsvinden. Pas hierna heeft de bibbliotheek het pand in volledig eigendom en kan de 

gemeente de bijdragen gaan toekennen. 

LO Arno Scheepers

81 D66 39

5.6 Staat 

overlopende passiva 

en activa

293

SPUK Aanpak energiearmoede: Tot en met 31 december 2024 hebben gemeenten de tijd 

om de middelen uit te geven. Vervolgens worden deze uitgaven verantwoord via Single 

information, Single audit (SiSa) methodiek. Hoe staat het met de uitputting in 2024 en 

verwachten we het uit te geven? 

Gemeenten hebben niet tot en met 31 december 2024 maar  tot en met 31 december 

2025 de tijd om de middelen uit te geven.  In de raadsinfornatiebrief 2024-6 hebben wij 

u geinformeerd over de resultaten van de inzet op energiearmoede tot heden en 

hebben wij u de plannen voor 2024 en 2025 gepresenteerd.

SD-Ink Bart Heller
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82 D66 40
5.7 Gewaarborgde 

geldleningen
295

De borgstellingen voor het sportinvesteringsfonds zijn niet nader gespecifieerd in de 

jaarrekening. Op de website van het fonds wel: https://sifhilversum.nl/projecten/. 

Waaruit bestaan de vijf rijen op blz. 295/6?  

De projecten op de site van sifhilversum.nl zijn de projecten waaraan het SIF Hilversum 

zijn gelden heeft uitgeleend.

De leningen zoals genoemd op blz. 295 van onze jaarrekening zijn de leningen die het 

SIF Hilversum zelf heeft ingeleend bij de geldverstrekkers. Het gaat om twee leningen bij 

de ABN Amro Bank en drie bij de BNG Bank.

Hilversum heeft voor deze 5 leningen een borgstelling verleend aan het SIF Hilversum.

Het SIF Hilversum leent geld van de ABN Amro Bank en de BNG Bank en leent het 

geleende geld deze vervolgens weer uit ten behoeve van de projecten zoals genoemd op 

de site van SIF Hilversum. Er zit daarmee geen directe relatie tussen de projecten en de 

door het SIF opgenomen leningen.

IA-FenC Jacqueline Kalk

83 D66 41

6.2 Toelichting 

weerstands 

vermogen en 

risicobeheersing

313

Het risico achterstallige huur Frans Halslaan 57A innen bij STIP.  Waar is de inschatting 

van 50% op gebaseerd dat we het niet volledig zullen ontvangen? Wat is de grondslag 

voor het vragen van huur aan STIP aangezien de gemeente verantwoordelijk is voor de 

huisvesting?. Hoe is dit verwerkt in de beschikking die STIP heeft gekregen voor deze 

locatie? Voor welke andere panden betaald STIP huur als openbaar onderwijs aan de 

gemeente? 

De inschatting voor het innen van de huur is gebaseerd op 50% omdat het juridisch een 

ingewikkelde zaak is. De zaak heeft zowel privaatrechtelijke als publiekrechtelijke 

aspecten. Privaatrechtelijk heeft de toenmalige bestuurder toegezegd om de huur voor 

het gebouw aan de Frans Halslaan 57A voor zijn rekening te nemen, maar het huidige 

schoolbestuur stelt dat de Wet op het primair onderwijs het huren van een locatie, zoals 

de Frans Halslaan 57A niet is toegestaan. Doordat er privaatrechtelijke en 

publiekrechtelijke aspecten in deze casus aanwezig zijn, is het moeilijk om een uitspraak 

te doen over de ontvangst van het volledige bedrag. De gemeente heeft sinds 2003 deze 

locatie voor het International Primary School gehuurd. In 2016 is aan de toenmalige 

bestuurder medegedeeld dat, op basis van de leerlingenaantallen, deze locatie 

overbodig was geworden en dat de huur zou worden opgezegd. De toenmalige 

bestuurder wilde deze locatie aanhouden en heeft toegezegd de huur voor deze locatie 

door STIP te laten betalen. Helaas is dit niet in een beschikking aan STIP vastgelegd. Er 

zijn geen andere locaties waar STIP als openbaar onderwijs huur aan de gemeente 

betaald.

LO-Vastg

SD
Edwin Göbbels

84 D66 42

6.2 Toelichting 

weerstands 

vermogen en 

risicobeheersing

316

Er wordt bij het IHP gewerkt met een investeringsplafond. Deze systematiek biedt de 

mogelijkheid om voorzieningen in de onderwijshuisvesting boven dit investeringsplafond 

af te wijzen en risico’s op te vangen met eerdere overschotten uit het algemeen 

investeringskrediet onderwijs. Daarmee zijn maatregelen genomen om binnen het 

investeringskrediet te blijven. Is er in 2022 en in 2023 gebruik gemaakt van dit plafond en 

zo ja, welke projecten zijn er toen afgevallen?

In de verordening wordt dit het bekostigingsplafond genoemd. Er staat in dat bij de 

vaststelling van het programma en overzicht van het OHP ook een bekostigingsplafond 

wordt vastgesteld. In de jaren 2022 en 2023 is er geen gebruik gemaakt van dit plafond, 

in die zin dat er geen aanvragen zijn afgewezen of buiten behandeling gesteld vanwege 

het plafond.

In 2023 is wel € 300.000 ten laste van het Algemeen Onderwijshuisvestingskrediet  

gebracht vanwege een hogere aanbesteding op het onderwijsdeel van de 

multifunctionele accommodatie in Hilversum Zuid (raadsvoorstel 27-9-2023 

Paulusschool/ Lelie).

SD Edwin Göbbels

85 GL 1 Mooie stad 31

"De kosten voor vergunningverlening is met €250.000 gestegen als gevolg van extra inzet 

capaciteit voor het uitvoeren van de wet algemene bepalingen omgevingsrecht (Wabo)"

Vraag: zijn deze hogere kosten wabo incidenteel of structureel? Indien structureel: hoe 

ontwikkelen deze kosten zich?

Dit betreft een incidenteel nadeel als gevolg van extra inzet voor het uitvoeren van de 

wet algemene bepalingen omgevingsrecht (Wabo). Deze wet vormt de basis voor een 

groot deel van de vergunningen in de fysieke leefomgeving.

PUZA-Verg Jacqueline Kalk

86 GL 2 Levendige stad 33

t.a.v. de indicatoren (in het algemeen); we missen cijfers over bezoekersaantallen over 

2022 2023. 1. hoe kunnen wij op deze manier het gevoteerde budget in relatie brengen 

tot beleidsdoelen, 2. wat gaat u eraan doen om in de jaarrekening 2024 actuele cijfers op 

te nemen?

Ten aanzien van de bezoekersaantallen 2023 van de culturele instellingen deze zijn nog 

niet bij de gemeente bekend op het moment dat het gemeentelijke jaarverslag word 

samengesteld.

LO-LenV Arno Scheepers
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87 GL 3 Duurzame stad 44

Plannen met betrekking tot de uitbreiding van elektrische laadpalen zijn meerjarige 

projecten waarvan de uitvoering volgens planning verloopt en voorbereidende 

werkzaamheden voor de komende jaren worden uitgewerkt. Kunt u aangeven hoeveel 

elektrische laadpalen u in de planning heeft zitten?

In het Uitvoeringsprogramma Mobiliteit 2040 staat dat het doel is om in 2026 ca. 320 

laadpalen met dubbele aansluiting in de openbare ruimte te hebben. Zie ook blz. 42 

Jaarstukken 2023.

LO-BOI Edwin Göbbels

88 GL 4 Duurzame stad 47
Prestatie-indicator Duurzaamheidsscore Ecologisch Kapitaal (Telos)

Vraag: wat is de duurzaamheidsscore 2023?
De duurzaamheidsscore is 51,4; ecologisch kapitaalscore is 52,9 LO-RK Bart Heller

89 GL 5 Duurzame stad 52

U geeft aan dat er maar liefst 513 extra bomen zijn gepland. Klopt het dat dit 513 bomen 

zijn bovenop de bomen die in het kader van herplantplicht of ter vervanging van een 

andere boom gepland moesten worden?

De 513 geplante bomen zijn alle extra bomen, dus buiten de reguliere vervanging en 

herplant. 87 Bomen zijn in de openbare ruimte aangeplant en 426 bomen zijn 

uitgedeeld aan inwoners.

LO-BOI Bart Heller

90 GL 6 Kansrijke stad 63

bij absoluut verzuim toont u cijfers uit 2017. en cijfers uit 2022 bij vroegtijdige 

schoolverlaters. Dit klemt, mede gezien deze bijlage. 

https://www.expertisepuntlob.nl/actueel/nieuwsberichten/kamerbrief-over-voortijdig-

schoolverlaters-2022-2023. Vraag: graag de actuele waardes en - indien noodzakelijk - uw 

opvatting over voortijdige schoolverlaters in onze regio. nog wat missende kengetallen op 

blz. 67 over het percentage jongeren dat beweegt (cijfers uit 2022)

De meest recente cijfers van regionaal bureau Leerlingzaken gaan over schooljaar 22/23. 

Het absoluut verzuim is geregistreerd op 4 in deze periode. Het aantal vsv'ers 144. 

De redenen waarom er sprake is van VSV zijn divers:

•	Devaluatie van het diploma:

De meerwaarde voor het behalen van een diploma is gezakt. Leerlingen/studenten maar 

ook ouders zien om zich heen dat je prima aan het werk kunt en veel geld kunt 

verdienen zonder een diploma. Volgens de scholen zijn er ouders die hun kinderen 

bewust ziekmelden tijdens examenweken en ook de meerwaarde van een diploma niet 

(meer) zien.

•	Corona-pandemie:

•	De afgelopen jaren hebben de gevolgen van de COVID-19-pandemie een grote impact 

gehad op het onderwijs. Veel leerlingen hebben te maken gehad met onderwijs op 

afstand, wat de leerprestaties en motivatie negatief heeft beïnvloed. Ook de mentale 

gezondheid van veel jongeren heeft hieronder geleden.

•	Aantrekkelijke arbeidsmarkt:

Leerlingen/studenten worden letterlijk van school geplukt door werkgevers. ‘’je hebt 

geen diploma nodig om bij ons te werken, we leiden je intern op’’

•	Mentale gezondheid: door diverse factoren geven jongeren aan, veel last te hebben van 

mentaal welzijn.

•	Sociaal-economische omstandigheden: Jongeren uit gezinnen met lagere inkomens 

ervaren vaak financiële problemen thuis die kunnen leiden tot stress en de noodzaak 

om te werken, waardoor de een startkwalificatie minder noodzakelijk is.

•	Onderwijsgerelateerde factoren: De begeleiding en ondersteuning die leerlingen 

krijgen, speelt een ook rol bij de begeleiding van jongeren om toch een startkwalificatie 

te behalen

SD-SB
Gerben van 

Voorden
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91 GL 7 Verbindende stad 68

Er staat een groen vinkje bij het stimuleren van samenwerkingen in de stad door middel 

van participatie en co-creatie met inwoners, ondernemers en partners van de stad. Kunt u 

toelichten welke activiteiten hierbij zijn ondernomen?

Het doel van het wijkgericht werken is de betrokkenheid van inwoners bij hun eigen 

omgeving te vergroten, vanuit de visie dat daarmee sterkere buurten ontstaan, die 

verantwoordelijkheid kunnen en willen nemen voor zaken die de eigen wijk aangaan. 

Wij ondersteunen hiervoor bewonersinitiatieven en stimuleren participatie, co-creatie 

en het gesprek in wijk en buurt.

In 2023 werd binnen vele projecten samen met bewoners opgetrokken. Voorbeelden 

zijn de inrichting van het Busken Huetplein in de wijk Zuid, een buurtbijeenkomst met 

bewoners op het Cruijff court in Noordoost, de feestelijke openingen van speeltuinen in 

verschillende wijken, festiviteiten tijdens bijvoorbeeld Koningsdag in verschillende 

wijken, verbindende activiteiten binnen buurten of straten binnen verschillende wijken, 

en wijkspreekuren waarbij het gesprek kon worden gevoerd met de wijkagent, 

wijkregisseur en wijkwethouder. Ook waren er projecten gericht op het verfraaien van 

de openbare ruimte, vaak door vergroening. Binnen al deze activiteiten speelde het 

samen optrekken met bewoners, in de vorm van participatie of co-creatie een 

belangrijke rol.

Daarnaast werd vanuit wijkgericht werken bijgedragen aan projecten gericht op het 

voeren van het open gesprek binnen en met de Hilversumse gemeenschap. Een mooi 

voorbeeld is ‘Wat is ervoor nodig?’ dat werd uitgevoerd door platform Hilversummers 

en betrekking had op de opvang van vluchtelingen. Ook een mooi voorbeeld is het 

project Pizza & politiek dat samen met raadsleden en het platform Young 

Hilversummers werd georganiseerd.

LO-LenV
Gerben van 

Voorden 

92 GL 8 Verbindende stad 70

uw eigen oordeel over uw inspanningen inzake volksgezondheid is groen. Dit terwijl 

overgewicht toeneemt, en (bv) de vaccinatiegraad afneemt. Er resteert budget van 79 K. 

heeft u overwogen om extra inspanningen te verrichten, en zo nee. Waarom niet?

Op de gezondheid van onze inwoners zijn diverse factoren van invloed, die deels buiten 

de invloed van de gemeente liggen. Het onderwerp gezondheid heeft onze aandacht. In 

het kader van het Gezond en Actief Leven Akkoord (GALA) en Integraal Zorg Akkoord 

(IZA) werken we samen met (zorg)partners aan diverse plannen en projecten om de 

gezondheid van onze inwoners te versterken. Daarnaast ontwikkelt het college lokaal 

gezondheidsbeleid dat naar verwachting eind 2024/begin 2025 aan de gemeenteraad 

wordt voorgelegd. 

SD-SB
Gerben van 

Voorden
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93 GL 9
Ondersteunende 

stad
74

Er staat een groen vinkje bij doorontwikkelen van de buurtteams 'Begeleiding in de wijk'. 

Kunt u aangeven welke activiteiten er zijn ondernomen en in het bijzonder t.a.v. de 

bekendheid, samenwerking met vrijwilligers en de bezetting in de wijk door alle partijen?

Er is subsidie beschikbaar gesteld voor een communicatie-adviseur, waar het 

samenwerkingsverband gebruik van heeft gemaakt. Dit richtte zich op versterking van 

samenwerking tussen Sociaal Plein en buurtteams. Daarnaast zijn succesverhalen 

opgehaald over collectief werken in wijken en buurten. Ook is een flyer gemaakt om in 

de ontwikkeld de buurtteams te promoten.

Er is extra inzet geweest door het inzetten van een projectcoordinator voor de 

buurtteams. De coordinator begeleidt pro actief de buurtteams om de kwaliteit van de 

werkzaamheden te verhogen, de onderlinge samenwerking te verbeteren en de 

bezetting per wijk op orde te houden. Daarbij worden buurtteams ook gestimuleerd om, 

waar dat mogelijk is, inwoners door te geleiden naar de sociale basis.

Via de subsidieregeling wordt actief gestuurd op het behalen van de doelstellingen van 

de buurtteams. Denk daarbij aan het bevorderen en stimuleren van zelfredzaamheid, 

samenredzaamheid en particpatie van inwoners. Daarbij speelt de sociale basis een 

grote rol.

SD-Wmo
Gerben van 

Voorden

94 GL 10
Ondersteunende 

stad
78

In 2023 is er meer zorg buiten de contracten via de Regio Gooi en Vechtstreek verstrekt 

waarvan de prijzen eveneens hoger liggen en wat heeft bijgedragen aan de gestegen 

zorgkosten in 2023. Er zijn in april maatregelen aangekondigd door het college voor het 

vergroten voorspelbaarheid en grip uitgaven jeugd, waaronder uitbreiding 

gecontracteerd aanbod. Kunt u mogelijk toelichten of de eerste resultaten van deze 

maatregelen al zichtbaar zijn? 

Termijn is te kort om van eerste resultaten/effecten te spreken. Wel hebben we de 

volgende zaken al in gang gezet: - Er is enkele weken geleden een bureau gestart om ons 

te ondersteunen bij het monitoren van de (niet-gecontracteerde) zorg en het 

ontwikkelen van een voorspelmodel - Marktconsultatie voor uitbreiding verblijfsplekken  

- Versterken samenwerking VT en GI's - Doorontwikkeling POH's - Op korte termijn start 

proeftuin Toekomstscenario

SD-JenR
Gerben van 

Voorden

95 GL 11
Ondersteunende 

stad
79

de uitgaven jeugd (6.7.1 tot en met 6.7.4.c wijken allemaal fors af ten opzichte van de 

begroting. Kunt u hier een toelichting op geven?

Voor de gecontracteerde zorg is de voorspelbaarheid de afgelopen jaren sterk 

verbeterd. Het huidige nadeel wordt grotendeels wordt bepaald door niet-

gecontracteerde zorg, deze uitgaven zijn we frequenter gaan monitoren en we hebben 

onze interne werkwijze hierop aangepast. Wij blijven hierin afhankelijk van informatie 

van externe partijen zoals de gecertificeerde instellingen.

SD-JenR
Gerben van 

Voorden

96 GL 12
Ondernemende 

stad
83

In zowel 2021 als 2022 was het aantal bedrijven per 1000 inwoners in de leeftijd 15-64 

jaar 183. In 2023 is er opeens een stijging van ruim 8% naar 199. Wat is de reden van deze 

stijging?

Het aantal bedrijven per 1000 inwoners in de leeftijd van 15-64 jaar is de afgelopen 

jaren aan het stijgen: 178 (2020), 182 (2021) naar 199 (2022), voor 2023 nog niet 

bekend (LISA cijfers zijn nog niet geleverd over 2023). Bron: 

https://hilversum.incijfers.nl/Jive/. De reden is een stijging in het aantal ZZP-ers.  

LO-LenV Arno Scheepers

97 GL 13 Sociale stad 92

uw indicator geeft aan dat er 345 personenen met een bijstandsuitkering zijn per 10.000 

inwoners. Ook hier een spectaculaire daling t.o.v. 2022 (449). Mocht dit getal kloppen, 

hoe verhoudt zich dat met het daaronder staande aantal van in-en uitstroom + 35. graag 

uw nadere toelichting.

Het verloop van de indicatoren is als volgt: 2021: 449, 2022: 364 en 2023: 345. De daling 

tussen 2022 en 2023 is derhalve minder groot. Het verschil tussen deze indicator en het 

aantal in- en uitstroom (+35) wordt verklaard doordat de indicator het aantal mensen 

presenteert en de in- en uitstroom het aantal uitkeringen (ongeacht de grote van het 

gezin).

In de jaarrekening 2023 wordt het aantal in 2022 gecorrigeerd naar 364. Zie daarvoor 

het erratum bij de jaarstukken 2023.

SD-WenP Bart Heller
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98 GL 14
Efficiënt bestuurde 

stad
98

als 1 van de weinige oranje waarderingen die u zichzelf geeft noemt u het invulling geven 

aan de open besstuurscultuur. Welke concrete stappen neemt u zich voor zodat bij de 

jaarrekening 2024 een groen vinkje gezet kan worden, en waaraan meet u dat?

Op 29 mei 2024 zijn nieuwe wethouders door de raad benoemd waarmee het college 

weer compleet is. De partijen hebben opnieuw uitgesproken gezamenlijk te willen 

werken aan een nieuwe cultuur waarin we de nadruk leggen op wat ons bindt in plaats 

van waar we verschillen. Het gezamenlijke doel is Hilversum verder te brengen. De mate 

waarin dit proces op resultaten is te meten langs de lat is complex omdat er geen 

checklist bestaat aan de hand waarvan we dit doen. Het college neemt zich voor om met 

de raad hierover in gesprek te blijven. Door dit gesprek en de open houding willen we 

bereiken dat we de doelen uit het coalitie-akkoord (en mogelijk meer) gerealiseerd 

kunnen krijgen voor onze inwoners.

IA-BenC
Gerhard van 

den Top

99 GL 15 Veilige stad 102
het aantal verwijzingen naar Halt is spectaculair gedaald. Van 31 naar 5. graag uw 

toelichting.

In 2021 en 2022 werden de HALT-verwijzingen weergegeven in absolute aantallen. In 

2023 wordt het aantal omgerekend naar verwijzingen per 1000 jongeren. Over de 

afgelopen jaren (2021-2023) ligt het aantal HALT-verwijzingen gemiddeld rond de 30. De 

verwijzingen zijn relatief constant gebleven, met een lichte stijging. 

In de jaarrekening 2023 wordt het aantal in 2023 gecorrigeerd naar 34. Zie daarvoor het 

erratum bij de jaarstukken 2023.

LO-Smlv
Gerhard van 

den Top

100 GL 16 Veilige stad 105

Is de vertraging bij de actualisering van het convenant Veilig Uitgaan 1-op-1 het gevolg 

van de onderbezetting die op pagina 106 genoemd wordt? Zo niet, wat was dan de 

reden?

De vertraging bij de actualisering van het convenant Veilig Uitgaan is inderdaad het 

gevolg van onderbezetting en verschuiving bij de verschillende partners. In februari 

2024 is gestart met het vernieuwen van het convenant. Het streven is om het convenant 

in de zomer van 2024 te finaliseren en

te laten ondertekenen door de betrokken partijen.

LO-Smlv
Gerhard van 

den Top

101 GL 17 Veilige stad 105

u waardeert uw inspanningen t.a.v. intensivering van en uitvoering geven aan 

persoonsgerichte aanpak )etc.. Een groen vinkje. We hebben hier in 2023 afspraken over 

gemaakt en extra budget voor vrijgemaakt. Welke concrete resultaten leiden bij u tot het 

groene vinkje?

Naast de reguliere aanpak voor deze doelgroep is in 2023 extra ingezet op het vinden 

van tijdelijk onderdak voor inwoners met onbegrepen gedrag en het bieden van 

passende zorg. Hierin hebben we samengewerkt met lokale zorginstellingen en 

maatschappelijke organisaties. Daarnaast is er een conferentie georganiseerd voor 

ketenpartners en regiogemeenten, in samenwerking met het ministerie van Justitie en 

Veiligheid, om de samenwerking en aanpak rondom personen met onbegrepen gedrag 

te verbeteren. Als vervolg op de conferentie hebben we een gezamenlijke 

subsidieaanvraag ingediend bij ZonMw om de ketensamenwerking te versterken, wat 

eind 2023 is gebeurd. Recent hebben we gehoord dat de subsidieaanvraag is 

goedgekeurd. Nog voor de zomer zal het project worden opgestart. Tevens zijn er voor 

2024 plannen gemaakt om de extra gelden beleidsmatig in te zetten.

LO-Smlv
Gerhard van 

den Top

102 GL 18
3.3 Onderhoud 

kapitaalgoederen
150

u beschrijft de situatie rondom riolering: veel vacatures, minder uitgevoerd, participatie 

ingewikkelder, andere inzet, waardoor er 1,8 miljoen niet is geinvesteerd in (vervanging) 

riolering. Welke risico's zijn daaraan verbonden en hoe gaat u de opgedane vertraging 

inlopen?

Afgelopen jaar hebben we minder kunnen uitgeven aan investeringen riolen. Als dit 

structureel zou zijn zou dit kunnen leiden tot extra reparaties. De personele bezetting is 

nu op orde. Voor de opgelopen achterstand is een planning opgesteld om deze in de 

komende periode in te lopen.

LO-VenU Arno Scheepers
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103 GL 19
3.3.6 Kantoor 

gebouwen
153

in een eerdere begroting hebben we middelen vrijgemaakt voor een visie op huisvesting 

sociaal plein/Wilhelminastraat. Daarover is niets terug te lezen in deze jaarrekening. Kunt 

u een update geven van de voortgang?

Op 24 mei jl. heeft u de voorjaarsnota 2024 ontvangen. In de voorjaarsnota is 

aangegeven dat de gemeenteraad in de 2e helft van 2024 meegenomen wordt in de 

plannen omtrent de huisvesting. 

ID-FAC Jacqueline Kalk

104 GL 20
3.5.2 Aantrekkelijk 

werkgeverschap
177

fijn dat het opleidingsbudget is overschreden en het ziekteverzuim is gedaald. 55 fte 

vacatureruimte, 20 miljoen euro uitgegeven aan externe inhuur percentage van 23 %. 

Landelijk 18 %. We erkennen de gespannen arbeidsmarkt. Ziet u desondanks 

mogelijkheden om meer mensen aan Hilversum te binden en minder uit te geven aan 

externe inhuur, het streven om aan te sluiten bij het landelijke percentage?

De inhuur t.b.v. de vervanging wegens ziekte en vacature is 10%. De inhuur t.b.v. de 

projecten en investeringen is 13%. Door de ambities van Hilversum worden met name 

t.b.v. de grote projecten meer ingehuurd. De  personele capaciteit t.b.v. de projecten zit 

niet in de reguliere ambtelijke capaciteit. Er wordt alleen de keuze voor inhuur gemaakt 

als dit niet met interne capaciteit kan worden opgelost.

IA-HRM Edwin Göbbels

105 GL 21 4.2.5 Onvoorzien 232
het lijkt me dat de tekst van 2022 hier staat. Graag de toelichting op uitgaven 2023, 

indien gedaan.

Jaarlijks wordt in de begroting een post voor onvoorziene lasten opgenomen (begroting 

2023: € 100.000). Dit maakt het mogelijk om in het begrotingsjaar onvoorziene (dus niet 

begrote) uitgaven, die onontkoombaar en onuitstelbaar zijn (de 3 o’s), op te vangen. 

Uitgaven ten laste van de post onvoorzien moeten aan elk van deze 3 criteria voldoen. 

De post Onvoorzien maakt onderdeel uit van de weerstandscapaciteit. In hoofdstuk 3.2 

Weerstandsvermogen en risicobeheersing kunt u meer lezen over de relatie tussen 

risico’s en weerstandscapaciteit.

In 2023 is geen gebruik gemaakt van de post Onvoorzien. Er resteert een budget van € 

100.000 dat niet is benut en als voordeel in deze rekening tot uitdrukking komt.

In de jaarrekening 2023 wordt het jaartal 2022 gecorrigeerd. Zie daarvoor het erratum 

bij de jaarstukken 2023.

IA-FenC Jacqueline Kalk
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106 GL 22
4.4 Overzicht 

verstrekte subsidies
241

dank voor de lijst van verstrekte subsidies. Kunt u de volgende toelichten (wellicht biedt 

de subsidietoekenningsbeschikking helderheid: 1. ondernemersvereniging Zuid-West, van 

37 K naar 139 K., Stichting Hilversum 100 van 49K naar 173 K,Beeld en geluid, 255 K, 

verloskundigenpraktijk Materna 18 K. (toelichting; het gaat GL niet om de hoogte. wel wil 

zij graag inzicht in welke (meer) resultaten u van deze stichtingen verwacht). 

Voor alle verstrekte subsidies geldt dat deze zijn getoetst aan de geldende wet- en 

regelgeving en het geldende (subsidie) beleid. Aanvragen voldoen aan de gestelde 

voorwaarden en de activiteiten dragen bij aan de gemeentelijke beleidsdoelstellingen. 

Wat betreft de specifiek genoemde subsidieverstrekkingen geldt het volgende:

Ondernemersvereniging Zuid West

Het verschil tussen 2022 en 2023 wordt verklaard door de incidentele subsidie voor de 

uitvoering van de Greendeal (€ 100.000) en indexatie van het subsidiebedrag voor de 

uitvoering van de activiteiten ter bevordering van het ondernemersklimaat op de 

bedrijventerreinen Zuid West van (€ 37.500) in 2022 naar (€ 39.000) in 2023.

Stichting Hilversum100

In 2022 is aan Stichting Hilversum100 subsidie verleend voor de voortzetting van het 

duurzaamheidsplatform Hilversum100 in het jaar 2022 (€ 49.500).

In 2023 is aan Stichting Hilversum100 subsidie verleend voor het beheren en laten 

groeien van een duurzaam netwerk in de gemeente Hilversum (€ 124.133) en voor de 

opstartfase van het Duurzaamheidscentrum Hilversum in de periode van september 

2023 tot 1 februari (€ 49.655).

Stichting Nederlands Instituut voor Beeld en Geluid

In 2023 is aan Stichting Nederlands Instituut voor Beeld en Geluid subsidie verleend 

voor de organisatie en uitvoering van Dutch Media Week 2023 (€ 230.000) en voor de 

organisatie en uitvoering van diverse activiteiten tijdens OPEN035 (€ 25.634).

Verloskundigenpraktijk Materna 

In 2023 is aan Verloskundigenpraktijk Materna subsidie verleend voor de begeleiding 

van veertien Centering Pregnancy groepen (€ 18.000)

IA-JIS
Gerben van 

Voorden

107 BVNL 1 Aan hoeveel niet-Hilversumse organisaties is er subsidie verstrekt? 

Voor alle verstrekte subsidies geldt dat het resultaat ten goede komt van (de inwoners 

van) Hilversum. We maken hierbij geen onderscheid op basis van vestigingsplaats van de 

aanvrager. Bij een aantal subsidieregelingen is het wel vereist dat de aanvrager in 

Hilversum gevestigd is (zoals de Subsidieregeling Hilversums Isolatie Programma 2023). 

Hierop wordt gecontroleerd bij de behandeling van de subsidieaanvragen.

IA-JIS
Gerben van 

Voorden

108 BVNL 2
Aan hoeveel organisaties, welke de eigen broek (door evt commerciële inkomsten) zelf 

kunnen ophouden, is subsidie verstrekt? 

Bij subsidieaanvragen beoordelen we de bijbehorende begroting voor de te subsidiëren 

activiteiten. De aanvrager dient hierin aan te tonen dat de subsidie noodzakelijk is voor 

het verrichten van de activiteiten. Een aanvraag wordt geweigerd als blijkt dat de 

aanvrager ook zonder subsidieverstrekking over voldoende middelen beschikt of kan 

beschikken om de kosten van de activiteiten te dekken. 

IA-JIS
Gerben van 

Voorden

109 BVNL 3 Wat is het totaalbedrag van vraag 1 en 2 bij elkaar? Graag los specificeren?
Voor alle verstrekte subsidies geldt dat het resultaat ten goede komt van (de inwoners 

van) Hilversum en dat de subsidie noodzakelijk is voor het verrichten van de activiteiten.
IA-JIS

Gerben van 

Voorden
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110 BVNL 4
Het College heeft de mandaat om zonder tussenkomst van de Raad geld te besteden ten 

behoeve van ons dorp. Hoeveel heeft zij, zonder tussenkomst van de Raad, uitgegeven?

In de jaarrekening wordt verantwoording afgelegd over het jaar 2023. De door de raad 

geaccordeeerde uitgaven via de voorjaarsnota's, begroting 2023 en de 

eindejaarsrapport 2023 zijn opgenomen in de begrotingskolommen. In de jaarrekening 

ligt de college het verschil tussen de realisatie en de begroting nader toe op 

programmaniveau. 

IA-FenC Jacqueline Kalk

111 BVNL 5 3.2.5 Top 10 risico`s 140

Nu de spreidingswet van tafel gaat vraagt onze fractie zich af hoeveel geld u wenst over te 

hevelen aan de opvang ontheemden Oekraïne, en om breder in te zetten naar 

asielopvang (Raadsbesluit) wordt dit bedrag bijgesteld? 

De plannen van het nieuwe kabinet zijn nog niet bekrachtigd. Derhalve kan deze vraag 

nog niet worden beantwoord. 
IA-FenC Jacqueline Kalk

112 BVNL 6 Veilige stad 105 Hoeveel geld heeft de gemeente exact bij moeten leggen aan de Veiligheidsregio?

Uw raad heeft middels raadsvoorstel vaststellen jaarstukken VrGV van 15 mei jl. de 

jaarrekening van de veiligheidsregio van een zienswijze voorzien. In dit raadsvoorstel is 

aangegeven dat de incidentele extra bijdrage van Hilversum voor 2023 € 358.000 

betreft. Zie raadsvoorstel: 

https://hilversum.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/9710efab-9818-47ed-

9f64-33f47806c4d4?documentId=00267772-5909-4257-9556-

72ec82a7ee6c&agendaItemId=0e6b45f7-3969-4423-8183-4a9ba2fd27c9

LO-Smlv
Gerhard van 

den Top

113 BVNL 7
3.5.10 Effect 

indicatoren
188

Vooruitstrevend wenst onze fractie graag te weten wat het wisselen van wethouders 

kost, want wachtgeld oud-wethouders en salaris nieuwe wethouders is immers ook 

gemeenschapsgeld. Wij ontvangen de bedragen graag tot op de cent nauwkeurig, 

berekend tot de nieuwe gemeenteraadsverkiezingen, of in ieder geval tot maart 2026. 

Dit betreft geen technische vraag naar aanleiding van de jaarrekening IA-HRM Edwin Göbbels

114 CDA 1

1.2.2 Toelichting 

jaarrekening 

resultaat 2023

14 Wat is de reden voor uitstel van verkoop panden? 

De verkoop van de panden op de Badhuislaan is vertraagd door een juridisch onderzoek 

naar het verkoopproces in relatie tot het Didam-arrest. De verkoop heeft begin 2024 

alsnog plaatsgevonden. De raad is hierover geïnformeerd bij de publicatie van het 

collegevoorstel nieuwe verkoop panden Badhuislaan (31/10/2023) en tijdens het 

vragenuur van 6 september.

LO-Vastg Arno Scheepers

115 CDA 2

1.2.2 Toelichting 

jaarrekening 

resultaat 2023

15
Kunt u aangeven hoeveel inwoners een subsidie hebben aangevraagd voor 

energiebesparing? Hoe verklaart u de langzame start van de HIP?

Deze tekst slaat op de aanpak van energiearmoede (zie antwoord op vraag 39 en 46). 

Het HIP is in volle vaart. Per 23 mei 2024 zijn er 638 aanvragen ingediend voor 674 

woningen.

LO-LenV Bart Heller

116 CDA 3

1.2.2 Toelichting 

jaarrekening 

resultaat 2023

16
Hoe kan de gemeente een overschot aan liquiditeit hebben? Hoeveel moet dat dan 

geweest zijn gezien de extra bate van ruim 600K?

De in 2023 ontstane situatie van overliquiditeit is ontstaan als gevolg van a) de 

toekenning van extra middelen ten behoeve van de opvang van Oekraïners, b) het 

achterblijven van onze uitgaven op investeringsprojecten ten opzichte van de ramingen 

zoals opgenomen in de begroting 2023 en c) een hogere algemene uitkering ten 

opzichte van de oorspronkelijke begroting 2023.

De overliquiditeit moet, in het kader van de regeling schatkistbankieren, deels worden 

afgestort naar de Schatkist van het Rijk. Over de middelen die afgestort zijn wordt door 

het Rijk rente vergoed. Deze rentevergoeding varieerde van 2,9% tot 3,9% op jaarbasis. 

De overliquiditeit varieerde en bedroeg maximaal € 50 miljoen. (zie ook figuur 4.1 op 

blz. 164 in paragraaf 3.4.4)

Verder wordt verwezen naar paragraaf 3.4.7 op blz. 169 voor een nadere toelichting op 

de extra rentebaten ten opzichte van de najaarsrapportage.

Voor het volledige beeld m.b.t. de financiering gedurende het jaar 2023 wordt verwezen 

naar de paragraaf financiering vanaf blz. 161. In deze paragraaf wordt informatie 

gegeven  over de dekking van de financieringsbehoefte van het jaar 2023, de daarmee 

samenhangende rentelasten en rentebaten van 2023, de schuldpositie, 

schatkistbankieren etc..

IA-FenC Jacqueline Kalk
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117 CDA 4 Mooie stad 27
Heeft de vertraging in het opleveren van nieuwe woningen te maken met het pas laat tot 

stand komen van de prestatie afspraken met woningcorporaties?

Nee dit heeft hier niets mee te maken. Al sinds de vorige prestatiefaspraken is er de 

Taskforce versnelling betaalbare woningbouw opgericht, waarin we samen met 

corporaties nieuwbouw van sociale huurwoningen proberen te versnellen. Deze 

Taskforce is al die tijd blijven bestaan. Echter door allerlei redenen duurt het gemiddeld 

7 tot 10 jaar om van initiatief tot daadwerkelijke oplevering te komen. 

LO-LenV Jacqueline Kalk

118 CDA 5 Levendige stad 37
Cultuurbeleid: is er tot op heden aanleiding geweest tot kaderstellend beleid of andere 

ontwikkeling die aan de gemeenteraad voorgelegd moet worden?

Nee dat is er tot op heden niet geweest. Uw raad zal conform toezegging (T23-33) op 

een later moment geinformeerd worden over het collectieplan beeldende kunst. Als er 

sprake is van kaderstellend beleid zal dit uiteraard aan uw raad worden voorgelegd. 

LO-LenV Arno Scheepers

119 CDA 6 Levendige stad 37
Cultuurbeleid: wanneer kan de gemeenteraad een tussentijdse rapportage verwachten? 

(Voortgang uitvoering van het beleid).

Het cultuurbeleid is in april 2023 vastgesteld. We zijn nu een jaar op weg. Middels een 

raadsbrief halverwege de beleidsperiode wordt uw raad tussentijds geinformeerd over 

de voortgang /uitvoering van het cultuurbeleid.

LO-LenV Arno Scheepers

120 CDA 7 Levendige stad 37
Hilversum 600: wanneer kan de gemeenteraad een tussentijdse rapportage verwachten? 

(Voortgang uitvoering van Hilversum 600).

De raad wordt gedurende het gehele jaar meegenomen in de lopende plannen en 

festiviteiten rondom 600 jaar Hilversum. Na afloop van 2024 en daarmee het feestjaar 

600 jaar Hilversum zal er een uitgebreide evaluatie plaatsvinden. Er zal breed worden 

gekeken naar de maatschappelijke effecten van dat wat er allemaal heeft 

plaatsgevonden. De raad zal hierover worden geïnformeerd. 

LO Arno Scheepers

121 CDA 8 Bereikbare stad 42
Is de norm voor het aantal elektrische laadpunten niet wat onlogisch? Immers er moeten 

meer laadpunten bijkomen en dan is het beter de groeinorm hier op te nemen.

Zowel in het coalitieakkoord als in het vastgestelde uitvoeringsprogramma mobiliteit is 

gekozen voor een ambitie waarmee de hoeveelheid laadpalen in 2026 is verdubbeld. Dit 

wordt in de norm vertaald in een absoluut aantal.

LO-RK Edwin Göbbels

122 CDA 9 Bereikbare stad 43
Kunt u duiden waarom het zo lang duurt voordat geluidsflitspalen worden toegestaan? Is 

dat rijksbeleid? 

Ja, dit is als gevolg van het onbreken van rijksbeleid en uitblijven van de aanpassingen in 

de landelijke wetgeving.
LO-BOI Edwin Göbbels

123 CDA 10 Bereikbare stad 44
Er is sprake van een grote budget overheveling inzake de uitvoering van het 

mobiliteitsplan. Komt deze uitvoering zo niet fors in de vertraging? 

Er is in 2023 vertraging gekomen. Echter gezien de looptijd van de plannen kan de 

achterstand in de komende periode worden ingelopen. 
LO-RK Edwin Göbbels

124 CDA 11 Duurzame stad 50
In de proeftuin aardgasvrij worden de doelen bij lange niet gehaald. Wat zegt dat over het 

vervolg inzake aardgasvrij? Zijn de uitgangspunten dan nog wel realistisch?

In een uitvoeringsproject voor 17 woningen van GenO worden er 17 woningen 

aardgasvrij gemaakt. In 2024 is de verwachting dat er ongeveer 20 woningen in de 2e 

fase volgen. (gespikkeld bezit). Ook de Alliantie is met 15 tot 20 geïnteresseerde 

huurders in gesprek.

De participatie met huurders en eigenaren is erg tijdsintensief. In de loop van 2024 

verwachten we alle particuliere woningeigenaren benaderd te hebben. (huis aan huis en 

gesprekken met blok/gedeelte van een straat). Ook de betrokken woningcorporaties 

hebben de participatie vergelijkbaar ingericht. Er wordt ingezet op het realiseren van 

een aantal praktijkvoorbeelden waardoor, in het kader van goed voorbeeld doet volgen, 

buren elkaar gaan motiveren om de noodzakelijke stappen te zetten. 

Er wordt in 2024 een buurtenergieplan opgesteld met een duidelijke oplossing hoe 

bodemenergie gebruikt gaat worden, waar draagvlak voor is en waarmee tempo 

verhoogd kan worden.

De proeftuin loopt tot en met 2028, leerervaringen worden geëvalueerd en de aanpak 

bijgesteld waar nodig. We lopen niet achter bij andere PAW-projecten en landelijk 

worden de ervaringen met elkaar gedeeld. 

LO-LenV Bart Heller
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125 CDA 12 Duurzame stad 55

De voorziening belastingdebiteuren kent een voordeel van 150K door de lagere stand. Op 

pagina 57 staat echter een lagere stand van 200K. Wat is het nu? Nb op pagina 119 staat 

het getal van 240K voor de lagere dotatie.

Voor de verschillende belastingsoorten riool, afval en ozb wordt een post voor dubieuze 

debiteuren opgenomen, elk op huin eigen taakveld in de begroting/jaarrekening. Bij de 

jaarrekening wordt toegelicht welk bedrag toereikend is geweest voor de post dubieuze 

debiteuren. Dit wordt per belastingsoort toegelicht en per belastingsoort berekend.

p. 55 voordeel 150.000 heeft betrekking op post dubieuze debiteuren Riolering

p. 57 voordeel 200.000 heeft betrekking op post dubieuze debiteuren Afval

p. 119 voordeel 240.000 heeft betrekking op post dubieuze debiteuren OZB

ID-GH Jacqueline Kalk

126 CDA 13
Ondersteunende 

stad
69

Waarom kiest u voor deze verwerking van de verbouwingskosten opvanglocaties? Via de 

reserve opvang lijkt een wat gekunstelde methode om op een later termijn de kosten 

weer af te waarderen. Ook begrijp ik niet waarom de vergoeding voor herstel wordt 

gereserveerd terwijl nu de aanpassingen lopen. Kortom graag nadere duiding.

1. Er is een raadsbesluit d.d. 9 november 2022 met kenmerk 1223532 voor het activeren 

van de verbouwingskosten van de opvanglocaties. In de jaarrekening worden de 

verbouwingskosten van de opvanglocaties cnf raadsbesluit geactiveerd. In de begroting 

was rekening gehouden met de verantwoording in de exploitatie in plaats van het 

activeren van de verbouwingskosten. Vanwege het raadsbesluit moeten de 

verbouwingskosten worden geactiveerd.

2. Het resultaat heeft betrekking op de exploitatie en beheer van opvanglocaties. 

Voorgesteld wordt om dit voordeel toe te voegen aan de reserve opvang Oekraïners. Dit 

staat los van de verbouwingskosten die cnf raadsbesluit worden geactiveerd. Zie 

toelichting bij punt 1 hierboven.

3. Hilversum heeft een vergoeding ontvangen voor het in originele staat herstellen van 

de opvanglocaties bij einde huurovereenkomst. De huurovereenkomst van de Anton 

Philipsweg loopt af in 2025, en die van Thebe in 2027. De vergoeding wordt 

gereserveerd voor de uitgaven in 2025 en 2027.

LO Bart Heller

127 CDA 14
Ondersteunende 

stad
75

Kunt u nader duiden hoe het voordeel op de uitgaven WMO zijn ontstaan? Zijn de lasten 

lager of is de vraag naar WMO ook gedaald.
Zie antwoord bij vraag 11. De vraag is niet afgenomen. SD-Wmo

Gerben van 

Voorden

128 CDA 15
Ondersteunende 

stad
78

Zijn de gestegen lasten voor jeugd voornamelijk te wijten aan de prijsstijgingen (CAO 

index)? Of er spelen ook nog andere zaken een rol.

 

Zoals ook benoemd in de brief Maatregelen voorspelbaarheid en grip uitgaven jeugd 

(T23/94) van 8 april. De overschrijding op jeugd in 2024 kwam door drie oorzaken. De 

eerste twee oorzaken zijn daarbij het belangrijkste. Oorzaak 1. Stijging gebruik niet-

gecontracteerd aanbod. Oorzaak 2. Stijging prijzen jeugdzorgaanbieders Dit komt niet 

omdat er meer kinderen jeugdhulp krijgen, maar dat de intensiteit per voorziening is 

toegenomen. Dit betekent dat jeugdzorgaanbieders meer complexiteit ervaren en 

daardoor vaker meer uren per kind nodig hebben voor een behandeling. 3. In mindere 

mate spelen de CAO-stijgingen ook een rol. 

SD-JenR
Gerben van 

Voorden

129 CDA 16
Ondersteunende 

stad
79

Hoe verklaart u de sterk gestegen lasten van jongeren met verblijf terwijl jeugdhulp 

begeleiding juist sterk is gedaald. Dat is precies de omgekeerde beweging die we willen 

zien in het beleid.

De sterk gestegen kosten voor jeugdigen met verblijf wordt niet zozeer veroorzaakt 

omdat er veel meer jeugdigen gebruik maken van jeugdhulp met verblijf (in 2023 ong 

232 jeugdigen, in 2022 ong 219 jeugdigen), maar vooral omdat de kosten per jeugdige in 

verblijf fors zijn gestegen. 

SD-JenR
Gerben van 

Voorden
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130 CDA 17
Ondernemende 

stad
83

De leegstandcijfers kantoren en winkels laten een vreemd verloop zien over de jaren. 

Kunt u deze nader toelichten? 

Voor de leegstandscijfers kantoren en winkels zijn de afgelopen jaren verschillende 

bronnen gebruikt. Hierdoor lijkt er een schommeling te zijn, terwijl dat niet zo is.

Kantoren 

Per 1/1/2023 bedraagt de kantorenleegstand in heel Hilversum volgens de monitor 

Plabeka circa 6%, maar is in werkelijkheid waarschijnlijk lager. De cijfers over heel 2023 

(peildatum 1/1/2024) zijn nog niet bekend. 

 

Detailhandel 

Voor 2024 bedraagt het leegstandspercentage detailhandel over heel Hilversum 9,3%. 

Voor 2023 is dit 7,0% en 2022 7,8%. De bron hiervoor is Locatus, de grootste leverancier 

van winkeldata. Ook provincie NH gebruikt deze bron in haar jaarlijkse 

detailhandelsmonitor.

De jaarrekening 2023 wordt met de juiste aantallen gecorrigeerd. Zie daarvoor het 

erratum bij de jaarstukken 2023.

ID-GH Arno Scheepers

131 CDA 18 Sociale stad 92 Hoe verklaart u het grote aantal gestegen huishoudens met een ondersteuningstraject?

Er is een stijging te zien in ondersteuningstrajecten. Dit is een landelijk beeld. In 

Hilversum heeft dit heeft mede te maken met een toename van het aantal 

aanmeldingen voor budgetcoachingstrajecten. Deze trajecten worden sinds begin 2023 

ingezet om inwoners vroegtijdig  vaardigheden aan te leren en hun gedrag te 

veranderen, voordat de geldzorgen toenemen. Ook is er een stijging te zien in het aantal 

ondernemers dat geholpen wordt  met schuldhulpverlening. Landelijk (NVVK) stijgen 

deze aanmeldingen ook.

SD-Schuld Bart Heller

132 CDA 19 Veilige stad 103 Hoe verklaart u het grote aantal gedaalde verwijzingen naar bureau Halt?

In 2021 en 2022 werden de HALT-verwijzingen weergegeven in absolute aantallen. In 

2023 wordt het aantal omgerekend naar verwijzingen per 1000 jongeren. Over de 

afgelopen jaren (2021-2023) ligt het aantal HALT-verwijzingen gemiddeld rond de 30. De 

verwijzingen zijn relatief constant gebleven, met een lichte stijging. 

In de jaarrekening 2023 wordt het aantal in 2023 gecorrigeerd naar 34. Zie daarvoor het 

erratum bij de jaarstukken 2023.

LO-Smlv
Gerhard van 

den Top

133 CDA 20
Subsidieverstrekkin

g
248

Kunt u aangeven waar in het vastgestelde beleidsstuk 'Momentum' de onderbouwing van 

deze subsidieverstrekking is opgenomen?

In de jaarrekening 2023 wordt het aantal in 2023 gecorrigeerd naar 34. Zie daarvoor het 

erratum bij de jaarstukken 2023."
IA-JIS

Gerben van 

Voorden
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